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GRIS ALV-vergadering 4 maart 2021 

Agenda: 

Luc Cannoodt geeft een update over de school in Simbi, Rwanda - vanuit Rwanda. 

Rina Robben geeft een toelichting over de recente evoluties binnen vzw Kisangani, Congo. 

Burgemeester Francken is uitgenodigd om in gesprek te gaan over ‘de uitzonderlijke regeling op vlak van 

subsidies die het college in het kader van corona eind vorig jaar heeft getroffen’ 
 

1. Verslag ALV 10 december 2020 

2. Vervanging van Michiel Awouters door Daniël Noë als deskundig ambtenaar Internationale Samen-

werking 

3. Vervanging vertegenwoordiger voor Open VLD Lubbeek 

4. Financies: advies projectsubsidies 2021. 

5. AFF in zaal Libbeke op vrijdag 8 oktober 2021 

6. H-eerlijke Markt op zondag 31 oktober 2021 in zaal Libbeke? Bespreking. 

7. Opvolging aanwezige lidorganisaties. 

8. Vervolg fair-o-meter 2021. 

9. Het participatietraject en de dag van de Duurzame Gemeentes op 21 maart 2021. 

10. Varia: jaarverslag 2020, andere? 

11. Nieuwe data 
 

Omwille van de Coronamaatregelen is de ALV online gehouden via meet.google. 

 

Aanwezigheden: 
Stemgerechtigde leden 

  

Aanwezig:  Barbara Brugmans, Astrid Costermans, Christine D’aes, Valentijn De Smedt, Johan 

Flamez, Dirk Maes, Rina Robben, Pieter Sermeus, Guy Sprengers, Jos Swinnen, 

Bieke Verlinden 

Verontschuldigd: Jos Corveleyn, Helene Huybens 

Niet-stemgerechtigde leden 
 

Aanwezig:  Julie Hendrickx, Miep Dehennin, Victor Scheys, Liesbeth Smeyers, Johan Van En-

geland 

gemeente: Michiel Awouters (ambtenaar IS), Geert Bovyn (schepen IS) 

 

Verontschuldigd:  Anne Bongaerts, Johan Bulteel, Tom  Petre 

 

Uitgenodigd:  Prof. Luc Cannoodt, Burgemeester Theo Francken, Jonas Vanermen (stagiair Mi-

chiel Awouters) 

 

 

 

http://www.grislubbeek.be/


 
 

Verslag ALV 4 maart 2021  www.grislubbeek.be   

2 

 

Simbi – Rwanda: 

Prof Em.. Luc Cannoodt, PhD, bezieler van het schoolproject Simbi in Rwanda, dankt de GRIS en de ge-

meente Lubbeek voor de steun gedurende vele jaren.  

Het project is gekend als de vzw Impore, dat al 15 jaar actief is in het zuiderse district Huye, dat ongeveer 

3.150.000 inwoners kent, waarvan 90.000 in de hoofdstad Butare. De lokale partner is de ngo Umubano-Im-

pore. De focus ligt op de meest kwetsbare kinderen in dat district, bijvoorbeeld door de opvolging van pasge-

borenen en zuigelingen, door de strijd tegen ondervoeding tot de opleiding van arme tienermoeders, maar 

eveneens met aandacht voor de 200 achtergestelde leerlingen in rurale scholen in de heuvels. 

De Cyendajuru Primary School (CPS) is de partnerschool met De Stip van Linden en de lagere school van 

het Paridaensinstituut Leuven, en is ter plekke een publieke school met 1.100 leerlingen en 25 leerkrachten. 

In 2009 is gestart met het uitdelen van schooluniformen en schoenen, waarvoor weliswaar moet betaald wor-

den, wat niet altijd kan zonder hulp, anderzijds vraagt de school geen inschrijvingsgeld. Het is de directie 

zelf die in overleg met de leerlingen en de ouderraad bepaalt welke de vraag is naar hulp. 

Sinds 2010 is er veel aandacht besteed aan basishygiëne, zowel naar lichaamsverzorging als naar voeding 

(koe en eigen melk, bouw konijnenkoten, enz). Vanaf 2014 tot nu is er – mede dankzij de subsidies van de 

gemeente Lubbeek - een aanzienlijke uitbreiding gerealiseerd van de infrastructuur; het gaat om zes klaslo-

kalen, een directielokaal, een bibliotheek, een verpleegpost, een keuken met refter en een polyvalente zaal, 

die kan verhuurd worden aan ngo’s of voor feesten, wat extra inkomsten genereert. 

Recent is er meer aandacht gegeven voor de persoonlijke ontwikkeling van de meest achtergestelde leer-

lingen, enkele honderden per jaar, via buitenschoolse activiteiten en een voetbalproject zowel voor jongens 

als meisjes vanaf 6 jaar. 

De getoonde video brengt duidelijk - stap voor stap - de laatste realisaties in beeld. 

Deze school is ondertussen een model geworden voor gans Rwanda, in het bijzonder door de aanwezigheid 

van de verpleegpost. 

Bijkomende vragen vanuit de vergadering: 

➢ Zijn ook de ouders betrokken bij de hygiënemaatregelen in de school? 

➢ Hoe worden mensen die veraf wonen bereikt? 

Antwoord: 

➢ Ouders worden systematisch bezocht, waar nodig worden instructies gegeven, vooral rond toiletge-

bruik en -hygiëne. Zo is er door de Coronamaatregelen veel aandacht voor handen wassen. Wat niet 

wegneemt dat in sommige gezinnen schrijnende situaties bestaan. 

➢ Niet zozeer de afstand, vooral de armoede is bepalend. In elk dorp (zelfs veraf) zijn gezondheidswer-

kers aanwezig, onder coördinatie van gezondheidscentra die vanuit de overheid gestimuleerd wor-

den. 

Luc is bereid om een avond naar Lubbeek te komen om aan de bevolking toelichting te geven. 

De voorzitter dankt Luc voor dit boeiende verslag vanuit Rwanda en voor het aanbod. 

 

Kisangani vzw – Congo: 

Update door Rina Robben, anderhalf jaar na de vorige presentatie op de ALV. 

Kisangani ligt in een geïsoleerde streek, midden in het oerwoud, aan de Congostroom, net boven de evenaar. 

De vzw zet in op duurzame landbouw, op bosbescherming en op opleiding, vulgarisatie en emancipatie ten 

voordele van de bevolking van Kisangani. Ze is actief op zes werkdomeinen: akker-/bosbouw – visteelt – 

rijstteelt – vulgarisatie/kweek – schoolvelden en proefvelden – scholen. Ze werkt op vijf locaties, die vaak 

moeilijk bereikbaar zijn. Hiervoor zijn een tiental moto’s aangekocht. In Masako werden drie klaslokalen 

bijgebouwd, uit aandacht voor duurzaamheid werd een steenpers gebruikt om niet te moeten stoken met 

hout. In Batiamaduka is bij een tweede school een nieuwe waterpomp geïnstalleerd. In Djubu Djubu combi-

neert men de rijst- en de visteelt (ook kinderen kunnen deelnemen aan de visvangst) en organiseert men de 

verkoop. Nadeel zijn de zware overstromingen van de Congorivier. 
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In de toekomst wil de vzw nog sterker inzetten op vulgarisatie via associaties, via workshops en via toneel-

voorstellingen. Ook kunnen nieuwe teelten opgezet worden: kippenkweek, bijenkweek, cacaoteelt, koffie. 

Het plaatselijke team is zeer actief, door Corona echter hebben de universiteit en de scholen tijdelijk stil ge-

zeten, maar worden ze nu weer opgestart. 

In België verliep het overleg via het scherm. Men wenst evenwel verder te investeren in communicatie 

(whatsapp, facebook, maandelijkse e-nieuwbrief, kwartaaltijdschrift en website). 

Vragen vanuit de vergadering: 

➢ Kent men problemen met de visvangst door de overbevissing, waardoor enkel kleine vissen overblij-

ven? 

➢ Het is een continu werkpunt om de afhankelijkheid van de Belgische partner te verkleinen, wat is 

daar de stand van zaken? 

Antwoord: 

➢ De kweek van ook kleinere vissen wordt door de Unief gecontroleerd. 

➢ Dat blijft een punt van discussie, sommige projecten zijn ondertussen zelfbedruipend, dit hangt sterk 

af van de plaatselijke coördinator, maar het is niet altijd mogelijk om iedereen zelfstandigheid te ge-

ven. 

De voorzitter dankt ook Rina voor de presentatie en update van dit dynamische project. 

 

Uitzonderlijke regeling op vlak van subsidies eind 2020: 

De voorzitter verwijst naar de vraag van de GRIS aan het CBS dd 15/10/2020 om - na het horen van getuige-

nissen van projecten die in geldnood zaten omwille van Corona – de niet gebruikte middelen over te maken 

aan de goedgekeurde projectsubsidies. Het betrof een som van € 5984. Twee vragen werden hierbij gesteld:  

➢ Omdat GRIS-leden niet in aanmerking kwamen voor een Vlaamse tegemoetkoming vraagt de GRIS 

om € 411 toe te voegen aan elke goedgekeurde projectsubsidie. 

➢ Vraag om proactief een regeling te treffen voor 2021. 

Op het eerste luik heeft het CBS toestemming gegeven om na goedkeuring door de gemeenteraad € 2500 te 

herverdelen, wat neerkwam op € 208,33 per project. 

Het tweede luik is niet besproken ( bevestigd door de schepen I.S.) 

Burgemeester Theo Francken is uitgenodigd omdat hij in de discussie op de betreffende gemeenteraad aan-

gaf deze situatie zelf met de GRIS te willen bespreken. 

In zijn inleiding benadrukt de burgemeester dat hij de GRIS zeer hoog acht, dat internationale samenwerking 

en duurzaamheid hoog op de agenda staan, inbegrepen milieu en natuur (conserveren extra natuurreservaat, 

ophangen nestkastjes als tegenhanger voor het gebruik van chemicaliën), alsook de wil om onze gemeente 

groen te maken en te houden. De burgemeester ondersteunt dan ook de GRIS als adviesraad en internationale 

samenwerking, wat hij persoonlijk zeer belangrijk vindt. 

De (her)verdeling van subsidies in coronatijden is voor de burgemeester echter niet altijd duidelijk, daarom 

zijn vraag aan de ALV hoe zij dit ziet. 

➢ De Gris komt niet in aanmerking voor Vlaamse ondersteuning zoals die voor socio-culturele vereni-

gingen is uitgeschreven, vandaar de vraag naar recuperatie door herschikking van structurele subsi-

dies vanuit de gemeente. 

Dit is een perfect rationele en legitieme vraag, en zal ook in het tweede coronajaar naar boven ko-

men. Het CBS is eind 2020 dus ook ingegaan op het voorstel tot herschikking, zij het – blijkbaar tot 

onvrede van de oppositie - niet voor de volledige som die voorgesteld was. De burgemeester vraagt 

daarom aan de ALV om een concreet voorstel te doen voor 2021, principieel is het CBS hiermee ak-

koord, maar hij vraagt naar duidelijkheid vooraf. 

➢ Hoewel de GRIS tevreden was met het principe van herverdeling blijft toch de vraag waarom niet 

het totale resterende bedrag werd aangewend, en waarom het andere deel teruggevloeid is naar de 

globale pot? 
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Op zich is er geen traditie om niet gebruikte sommen van een adviesraad of zijn vzw’s te herverde-

len, maar omwille van de bijzondere tijden kan inderdaad nagedacht worden over de aanwending 

van dit beschikbare ‘gemeentegeld’, vandaar zijn vraag om concrete voorstellen te formuleren tegen 

maart-april om dan ook concrete afspraken te kunnen maken, goedgekeurd door de gemeenteraad. 

De schepen IS vult aan dat van het resterende bedrag een deel naar de projectsubsidies van de GRIS 

is gegaan, het andere deel naar een project duurzaamheid. 

➢ De GRIS heeft al verschillende jaren, en onder bevoegdheid van verschillende schepenen IS, ge-

vraagd naar de mogelijkheid om niet opgebruikte budgetten op het einde van het jaar te kunnen over-

dragen naar andere posten, temeer dat de budgetverdeling vast ligt voor de ganse legislatuur. De 

meest voor de hand liggende is de overdracht naar de projectsubsidies. Betrof dit nu een eenmalige 

actie waarbij het CBS zijn goodwill heeft willen tonen? Of kan – bij uitbreiding – gekozen worden 

om desgevallend de ‘tussenschotten’ open te zetten om zo het toch al karige budget nuttig te beste-

den en over te zetten naar andere posten? 

Er bestaat voor geen enkele adviesraad een systeem dat toelaat om alle subsidiegeld zomaar op te 

gebruiken tegen het einde van het jaar, bovendien bepaalt het reglement op de gemeenteraad dat 

geld dat overschiet terug gaat naar de schatkist en de algemene begroting. Hierop een uitzondering 

maken kan eventueel in coronatijden, maar kan niet structureel ingevoerd worden omdat dit dan 

voor alle adviesraden zou moeten gelden. Anderzijds is de burgemeester voorstander van een sys-

teem om – op basis van goede dossiers – het budget aan te passen. 

De schepen IS stelt zich enerzijds de vraag of in 2021 kan voorzien worden in een soort ‘noodfonds’ 

voor een bepaald bedrag. Anderzijds stelt hij vast dat de laatste jaren meer en meer projecten inge-

diend worden zodat – door de keuze voor gelijkwaardige verdeling – elk project minder ontvangt: is 

een procentuele verhoging van deze projectsubsidie een oplossing? Of moet het totale subsidiebe-

drag voor alle ‘posten’ verhoogd worden? 

➢ De ALV merkt op dat als meerdere organisaties inspanningen doen om goede projecten in te dienen 

ze uiteindelijk minder subsidies ontvangen en hiervoor dus minder beloond worden. Quid? 

De burgemeester vindt het logisch dat als er meerdere  goede projecten zich aandienen, en  voorge-

legd en besproken worden, ook de budgetten moeten verhoogd worden, omdat internationale samen-

werking een prioriteit is voor de gemeente. Het plafond dat nu gehanteerd wordt kan aangepast wor-

den indien er voldoende waardevolle projecten zijn. 

➢ De voorzitter verwijst naar het verkiezingsmemorandum waarbij de vraag naar een minder vlakke 

subsidiëring over de ganse legislatuur werd voorgelegd. Ervaring leert dat voor de meeste posten de 

subsidies voldoende zijn, er is dus geen vraag om dit per definitie structureel te bepalen of om niet 

gebruikte kredieten zomaar over te hevelen. Wel is er onze concrete vraag naar een soepelere oplos-

sing – als de nood er is - om de tussenschotten weg te nemen en kredieten van de ene post (die te 

veel heeft) over te hevelen naar een andere post met tekort. Daarnaast bevatte het memorandum ook 

de vraag om een groeipad te voorzien in functie van het aantal aanvragen voor projectsubsidies, van-

uit de vaststelling dat jaar na jaar deze aanvragen stijgen. 

➢ Omdat het duidelijk is dat ook in 2021 de inkomsten voor de verschillende projecten beduidend lager 

zullen liggen (deze balans kan pas op het einde van het jaar gemaakt worden) vraagt het Dagelijks 

Bestuur van de GRIS naar een principeakkoord om opnieuw een regeling te kunnen/mogen uitwer-

ken ten voordele van de projectsubsidies. 

Samenvatting: 

o De GRIS is naar budgetten relatief tevreden over het totale bedrag. 

o Vraag naar het soepeler schuiven van de ene subbudgetpost naar een andere. 

o Proactief kijken naar 2021, met de vraag naar eenzelfde soepele hantering van de subsidies 

als in 2020. 

De burgemeester bevestigt het principeakkoord bij deze. De vraag naar de ‘tussenschotten’ zal met 

de bevoegde schepen en de bevoegde administratie bekeken worden, maar lijkt niet onoverkomelijk. 
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1. Goedkeuring verslag 10 december 2020: 

Geen opmerkingen, het verslag wordt unaniem goedgekeurd. 

2. Vervanging Michiel Awouters door Daniël Noë: 

Op de gemeenteraad van januari 2021 is een wijziging in de ambtenarenfuncties meegedeeld. Michiel 

wordt vanaf 1 februari ingeschakeld binnen de gemeentelijke organisatie en ontwikkeling. Daniël is aan-

geduid als zijn vervanger voor internationale samenwerking en voor lokale economie. Daniël is voor de 

GRIS geen onbekende, hij was in 2004 al betrokken bij de opmaak van de verschillende reglementen en 

subsidies. 

Michiel zal Daniël in de overgangsperiode ondersteunen, en hem vervangen bij zijn eventuele afwezig-

heid; hij bevestigt dat hij eveneens back-up zal zijn voor de organisatie van het AFF, de h-eerlijke markt 

valt onder zijn bevoegdheid op vlak van lokale economie. 

Op deze ALV is ook Jonas Vanermen aanwezig, hij studeert bedrijfsmanagement aan de UCLL en loopt 

momenteel stage bij Michiel voor het gebied duurzame ontwikkeling. 

3. Vervanging vertegenwoordiger Open VLD: 

Miep (Marie-Paule) Dehennin is – in vervanging van Enrico Leenknecht - de vertegenwoordiger 

voor Open VLD Lubbeek in de GRIS, de echte kennismaking is uitgesteld naar een volgende 

gelegenheid.  

4. Financies: advies projectsubsidies 2021: 

Veertien organisaties hebben een projectsubsidie ingediend (zie vorige ALV). Na analyse zijn er geen 

opmerkingen, bezwaren of vragen gerezen. De voorzitter heeft een officieel advies aan het CBS gefor-

muleerd. 

De ALV keurt het advies goed, het wordt doorgestuurd naar het CBS. 

5. AFF in zaal Libbeke op vrijdag 8 oktober 2021 

Na uitstel van het AFF in 2020 werd een nieuwe datum vooropgesteld op vrijdag 29 mei 2021. Ook deze 

datum is niet haalbaar, zodat de werkgroep gekozen heeft om – nog steeds voorwaardelijk – op vrijdag 8 

oktober het AFF te organiseren. Michiel legt deze datum vast. Het AFF Leuven is eveneens verplaatst na 

het najaar, van 1 tot 16 oktober 2021. 

De belangrijkste reden om dit nu al aan te kondigen is om de scholen op de hoogte te brengen opdat zij 

deze filmdag in hun planning kunnen opnemen. Guy contacteert de vertegenwoordigers. 

Op 25 mei komt de werkgroep opnieuw samen, nadien zullen afspraken met de gemeente gemaakt wor-

den (inrichting zaal Libbeke, huur filmen, communicatie, logistieke steun enz.) 

6. H-eerlijke Markt in oktober 2021 in zaal Libbeke?  

In een eerste nazicht blijkt dat zaal Libbeke enkel in het weekend van 29-30-31 oktober nog vrij is, er is 

een optie op genomen. Na bespreking op het Dagelijks Bestuur zijn een aantal argumenten/bezwaren ge-

formuleerd: 

➢ Na de vorige edities is het belangrijk om duidelijke criteria op te stellen vooral naar het begrip 

duurzaamheid in functie van het toelaten/aanvaarden van standhouders, en zeker als alle organi-

satie in handen is van de GRIS. Het gaat dus niet enkel om het lokale, maar tevens of de pro-

ducten op een duurzame en ecologische manier zijn geproduceerd. 

➢ Die criteria zijn zeker van belang als de organisatie enkel door de GRIS zou gebeuren en met het 

budget van de GRIS. Dit is anders als het wordt opengetrokken naar lokale economie, dan zijn 

de bevoegde schepen en de betreffende dienst aan zet en moeten de criteria met hen afgesproken 

worden. 
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➢ Dat weekend begint de Allerheiligenvakantie. Mocht de coronacrisis dan voorbij zijn zal er al 

heel wat georganiseerd worden. 

Besluit van de DB: is het onder die voorwaarden een goed idee om een h-eerlijke markt te organiseren? 

Replieken vanuit de ALV: 

➢ Als er in het najaar inderdaad weer meer mag (bvb. reizen) is het geen geschikt moment.  

➢ Naast het tijdstip is er ook de vaststelling dat een dergelijke organisatie niet enkel door vrijwil-

ligers kan gedragen worden en veel steun vereist van de gemeente, in het bijzonder van de amb-

tenaar die alle regie in handen neemt. Het moet ook duidelijk zijn wie in opvolging van Kurt en 

Michiel dit zal ‘trekken’. Vanuit die redenering is het zinvoller om dit niet als Gris te organise-

ren, maar eventueel mee op de kar van lokale economie/duurzaamheid te springen. 

➢ Mocht de gemeente vanuit lokale economie een initiatief lanceren kunnen de leden van de GRIS 

zelf beslissen om hieraan deel te nemen. 

➢ Is een lokale (alternatieve) kerstmarkt een mogelijkheid? En welke zijn in dat kader de criteria?  

➢ Volgens Michiel is de schepen van economie (Ann Wouters) zeker geïnteresseerd om een markt 

te organiseren. Een overleg tussen het DB en beide schepenen met hun ambtenaren is alleszins 

zinvol. Hij kijkt ook na of in november en december zaal Libbeke nog een gans weekend vrij is. 

Conclusie: er wordt nu geen definitieve beslissing genomen, we wachten op het voorstel tot overleg. 

7. Opvolging aanwezige lidorganisaties 

21 maart is door de Verenigde Naties uitgeroepen als internationale dag tegen racisme. In dat kader werd 

de vorige jaren opgeroepen tot een grote manifestatie in Brussel. Echter door corona is dit niet meer mo-

gelijk en is in de plaats in verschillende steden en gemeentes een ‘Platform 2103’ opgericht. Onder be-

paalde gecontroleerde voorwaarden kan een lokale bijeenkomst gehouden worden (niet meer dan 100 

personen, met inschrijving, mondmaskerplicht, afstand houden). Concreet wordt vanuit Platform 2103 

Leuven opgeroepen om op zondag 21 maart van 15u tot 16u samen te komen voor de actie ‘Sta op tegen 

racisme’. Inschrijving gebeurt als organisatie met maximaal zes personen. Er wordt gevraagd om je 

groep te presenteren via een slogan, leuze of beeld op een A3. Er zijn al twee locaties voorzien. 

De ALV ondersteunt het initiatief en beslist om als GRIS in te schrijven. De voorzitter stuurt de uitnodi-

ging door naar alle GRIS-leden. Deelnemers melden zich bij Guy. 

8. Vervolg fair-0-meter 2021 

Cfr. bespreking op de vorige ALV. Enkel het aankoopbeleid in de gemeente Lubbeek was nog onduide-

lijk omdat dit blijkbaar niet vanuit een centraal punt, maar door elke dienst apart gebeurt. Rondvraag 

door Michiel levert volgende antwoorden: 

➢ Op structurele wijze wordt fairtrade-fruitsap en -koffie aangekocht (voor personeel en bezoe-

kers). 

➢ Bij de diensten cultuur, sport en jeugd, noch bij de individuele organisaties bestaat er een struc-

tureel aankoopbeleid. 

Deze elementen zijn toegevoegd aan de fair-0-meter. Deze is verstuurd. Het resultaat volgt binnenkort. 

Conclusie: er is nog werk aan de winkel, daarvoor nogmaals een oproep om de trekkersgroep opnieuw 

uit te bouwen om hiervoor propaganda te kunnen maken. 

Voorbeeld: gebruik van FT-producten bij de jeugdverenigingen? Victor Scheys meldt dat er bij de scouts 

Lubbeek in het verleden geen nadruk werd op gelegd, vooral vanuit financieel oogpunt waar in de eerste 

plaats gezocht wordt om zo goedkoop mogelijk aan te kopen. 

Anderzijds is de jeugdraad opnieuw actief, met een goede en constructieve samenwerking tussen de le-

den en de jeugddienst. Victor agendeert deze vraag op de volgende raad die gepland is op 6 mei 2021. 

De voorzitter stelt voor om zo nodig te zorgen voor een inspirerende spreker. 
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9. Programma Duurzame Gemeentes in februari 2021  

Stand van zaken Participatieproject door schepen Geert Bovyn. 

De laatste vergadering is gehouden op 11 februari, met een 36-tal deelnemers. Het wat en hoe is beke-

ken: welke thema’s, hoe participeren, hoe voorstellen brengen, wat is belangrijk. Het verslag hiervan 

blijkt niet naar iedere deelnemer te zijn doorgestuurd. Wordt nagekeken. 

Tijdslijn: maart-april-mei: oppuntstellen van de participatieraad. Vandaag is er een coördinatiecomité 

vanuit de gemeente (drie ambtenaren sport, vrije tijd en cultuur). Hier zouden nog enkele inwoners bij 

betrokken worden. Een online participatieplatform wordt opgezet om de kans te geven aan inwoners of 

verenigingen om voorstellen te doen. Ook het bestuur of diensten kunnen zelf insteken geven naar inte-

ressante onderwerpen. De eerste fase (maart-april) dient als ‘proeftuin’ die op basis van reacties op het 

verslag wordt opgesteld om nadien een voorstel te doen naar het participatieproject. Tegen eind mei 

wordt de finale structuur kenbaar gemaakt. Het geheel gebeurt nog steeds onder coördinatie van Avanza 

(het vroegere Vorming Plus). 

Kanttekening: de aanvangsavond telde 100 deelnemers, op 11 februari waren er slechts 36 waarvan 11 

van de gemeente zelf. 

Zondag 21 maart was initieel voorzien als dag van de duurzame gemeente. Deze is uitgesteld naar zater-

dag 19 juni. Het wordt een herdenkingsmoment voor de coronaslachtoffers: muziek, sprekers, gedichten-

activiteit, bloemen, klaprozen. Naast de slachtoffers zijn er ook helden, ook voor hen wordt een project 

opgezet. Voorstellen zijn welkom. 

10. Varia: 

a. Jaarverslag: vraag om dit verslag voor te stellen op de gemeenteraad van 30 maart. Daarom moe-

ten de bijdrages ingeleverd worden tegen ten laatste 10 maart. Michiel finaliseert het verslag en 

stuurt het naar de gemeenteraadsleden en de pers. 

b. Infoblad maart-april 2021: het artikel van de ngo WSM naar aanleiding van de verkregen pro-

jectsubsidies werd blijkbaar niet weerhouden. In de plaats is een algemeen artikeltje over de pro-

jectsubsidies verschenen over een derde van de pagina, naast een artikel voor kattensterilisatie 

dat de overige twee derde besloeg. Het artikel was door Michiel correct doorgegeven zoals afge-

sproken, de redactieraad wenste het niet op te nemen met volgende verklaring:  
De reden hiervoor is dat in het verleden niet alle verenigingen die een pro-

jectsubsidie ontvingen, een artikel doorgaven met extra uitleg over hun pro-

ject. Hierdoor stelden verschillende burgers de vraag waarom slechts enkele 

projecten werden uitgelicht en de rest niet. Daarom werd beslist om kort mel-

ding te maken van de projectsubsidies internationale samenwerking. Voor meer 

diepgaande info kunnen geïnteresseerden best gaan kijken op de website van de 

GRIS of van de verenigingen zelf. 

Twee redenen zijn onbegrijpelijk: niet alle verenigingen stuurden artikels in; verschillende bur-

gers stelden zich vragen. In het verleden is met de gemeente de afspraak gemaakt dat elke aan-

vrager van een projectsubsidie de kans krijgt (geen verplichting) om een artikel te laten verschij-

nen, net omdat de gemeente het belangrijk vindt om niet enkel subsidie te verlenen maar vooral 

dat de burger geïnformeerd wordt naar waar die subsidies gaan. Daarnaast stellen we vast dat de 

afgesproken artikelruimte in het infoblad steeds kleiner wordt. 

De communicatiedienst bepaalt blijkbaar zelf de regel dat het beter is om geïnteresseerden te 

verwijzen naar de website van de GRIS of die van de gemeente, liever dan artikels op te nemen. 

Bovendien verklaart zij dat ook de GRIS-organisaties opgenomen zijn in de vrijetijdsgids. Ook 

andere verenigingen staan in die gids en krijgen geen ruimte om eigen artikels in te dienen. 

De ALV betreurt deze situatie, de autonome beslissing tot het weigeren van artikels en het beper-

ken van ruimte.  

De voorzitter gaat in naam van de GRIS – en na overleg met het Dagelijks Bestuur – een mail 

sturen naar de directeur. 
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11. Nieuwe data: 

➢ Werkgroep AFF: donderdag 25 mei 2021 

➢ ALV: donderdag 10 juni 2021. Michiel reserveert de refter. 
 

Ter afsluiting dankt de voorzitter Michiel voor zijn tomeloze inzet de voorbije jaren. Het is niet een afscheid 

als dusdanig omdat Michiel back-up blijft voor Daniël. Hij ontvangt een klaproosje als dank voor de fijne 

samenwerking en de sterke ondersteuning van de GRIS. 

Michiel dankt op zijn beurt de GRIS en kijkt uit naar o.a. de volgende h-eerlijke markt. 

 

 

Verslag: Guy Sprengers 
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GRIS ALV-vergadering 10 juni 2021 

Agenda: 

 

1. Verontschuldigingen/wijzigingen leden – goedkeuring agenda 

2. Goedkeuring verslag ALV 4 maart 

3. Update SIAL (Christine) 

4. Financies: antwoord CBS op onze voorstellen uit de vorige ALV/projectsubsidies 2021 en 2022 

5. AFF 2021 – stand van zaken (Guy) 

6. H-eerlijke markt  2021 ism lokale economie 

7. Resultaat fair-0-meter 2021, de jeugdraad  en verder? 

8. Opvolging aanwezige lidorganisaties 

9. Week van de Duurzame Gemeentes september 2021 

10. Vrijetijdsplatform (burgerparticipatie) en samenwerking adviesraden 

11. Artikels verenigingen in het infoblad: nieuwe regels (Michiel) 

12. Refugee Walk 2021 (Christine) 

13. Van liefdadigheid naar rechtvaardigheid: nieuw boek van Els Hertogen over internationale solidari-

teit (Pieter) 

14. Varia en nieuwe datum 
 

Omwille van de Coronamaatregelen is de ALV online gehouden via meet.google. 

 

Aanwezigheden: 
Stemgerechtigde leden 

  

Aanwezig:  Astrid Costermans, Christine D’aes, Valentijn De Smedt, Johan Flamez, Wouter Ge-

vaerts, Magda Heireman, Julie Hendrickx, Dirk Maes, Pieter Sermeus, Guy Spren-

gers, Jos Swinnen, Bieke Verlinden 

Verontschuldigd: Jos Corveleyn, Helene Huybens,  

Niet-stemgerechtigde leden 
 

Aanwezig:  Miep Dehennin, Victor Scheys, Johan Van Engeland 

gemeente: Michiel Awouters (ambtenaar IS), Geert Bovyn (schepen IS) 

 

Verontschuldigd:  Anne Bongaerts, Werner Boullart, Marijke Gidts, Liesbeth Smeyers  

 

Uitgenodigd:   
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1. Verontschuldigingen – goedkeuring agenda - ledenlijst: 

De voorzitter geeft een overzicht van recente wijzigingen in de ledenlijst: 

➢ Rina Robben heeft sinds kort Werner Boullart vervangen als gemeenteraadslid. Om die reden 

kan ze Kisangani vzw niet meer vertegenwoordigen in de GRIS, haar echtgenoot Wouter Ge-

vaerts neemt dit lidmaatschap van haar over, maar zal niet zetelen in de kern. 

Wouter is effectief voorzitter van Kisangani vzw, waar nu de overgang naar de tweede generatie 

loopt, wat in elke vereniging een uitdaging betekent. De vzw bestaat al meer dan 20 jaar, dus 

ook in Kisangani zelf is een generatiewissel gebeurd, met goed resultaat. Ondertussen probeert 

men via facebook, nieuwsbrieven of andere kanalen informatie over de werking te verspreiden. 

➢ Miep Dehennin stelt zich kort voor: ze vertegenwoordigt Open VLD uit interesse voor internati-

onale samenwerking, ook vanuit persoonlijke bindingen. Ze wil actief meewerken waar het kan. 

➢ KLJ Lubbeek: naast Hannelore Vertessen zal ook Dieter Schrevens aanspreekpunt zijn. 

➢ Victor Scheys vertegenwoordigt Scouts Lubbeek. 

➢ Francis De Blauwe is niet langer lid van de GRIS wegens verhuizing naar Leuven. Suyana Peru 

wordt verder vertegenwoordigd door Jos Corveleyn. 

➢ HIA vzw is opgedoekt, zowel hier als in de Filipijnen. Dirk Nijs is geen actief lid meer van de 

GRIS maar blijft de post ontvangen. 

➢ GBS Binkom: Sarah Casaer is er geen leerkracht meer, de directrice Ann Courant is nu contact-

persoon. 

➢ GBS Linden: Liesbeth Verheyden kan de vertegenwoordiging niet meer op zich nemen wegens 

te veel andere taken, wordt dus geschrapt. 

➢ Michiel zal tot de terugkeer van Daniël Noë minimaal de taken overnemen en onze vragen be-

handelen. 

➢ 11.11.11: Arnout Fierens is contactpersoon voor de 11-groep Lubbeek, maar zonder de vergade-

ringen effectief te volgen. 

➢ NDHW: Julie Hendrickx is toegevoegd als lid van de GRIS. 

➢ Liesbeth Smeyers vertegenwoordigt Transitie Lubbeek; een (officiële) voorstelling volgt later. 

De vernieuwde ledenlijst zal aan het verslag worden toegevoegd. De voorzitter vraagt nogmaals om deze 

lijst niet als groep te gebruiken (privacy), maar om mededelingen of berichten via hem te laten gebeuren. 

2. Goedkeuring verslag 4 maart 2021: 

Geen opmerkingen, het verslag wordt unaniem goedgekeurd. 

3. Update SIAL: 

Voorstelling door Christine D’aes. SIAL is gestart in 1999 tijdens een 11.11.11.-vergadering omwille 

van de nood aan opvang van vluchtelingen door (een van) de spreidingsplannen die toen gehanteerd wer-

den. Er waren toewijzingen aan Lubbeek, de sociale dienst moest hen opvangen zonder voldoende mid-

delen, qua personeel of huisvesting, wat leidde tot chaotische toestanden. Vanuit het initiële idee om die 

mensen wat te begeleiden moest snel overgegaan worden naar het zorgen voor basale noden. Het aanbie-

den van lessen Nederlands in januari 2000 betekende de eigenlijk start en evolueerde naar de combinatie 

les-ontmoetingsmoment voor volwassenen, voor begeleiding van de kinderen enz. Dit heeft ononderbro-

ken geduurd tot de eerste lock-down wegens Corona. Van dan af is geopteerd voor méér individuele be-

geleiding via zoom, whatsapp, of vrijwilligers die vluchtelingengezinnen als knuffelcontact hebben ge-

nomen. 

SIAL hoopt binnenkort de eigenlijke lessen te mogen herstarten in zijn normale vorm. 

Wat is een vluchteling in de Belgische context? Iemand die voor gevaar in zijn thuisland vlucht en in 

België toekomt kan een ‘verzoek tot internationale bescherming’ doen. In België wordt die aanvraag be-

oordeeld door het Commissariaat Generaal voor de Vluchtelingen en Staatlozen (CGVS), wat een 
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onafhankelijk wettelijk orgaan is waarin geen enkele minister of staatssecretaris beslissingsrecht heeft. 

De wet bepaalt wel de criteria. 

Een asielzoeker moet bij aankomst bewijzen dat hij/zij in eigen land gevaar loopt omwille van persoon-

lijke, godsdienstige, etnische of politieke redenen, én dat hij in het thuisland niet kan rekenen op be-

scherming. Het leveren van die bewijzen is moeilijk, ook de vluchtroute moet gedetailleerd beschreven 

worden, net op die details worden mensen dikwijls ‘gepakt’ en afgewezen. Wie erkent is en een statuut 

krijgt, krijgt een verblijfsvergunning. Wie een eerste negatieve beslissing krijgt van het CGVS, kan daar-

tegen in beroep gaan. Het beroep verloopt schriftelijk en men hangt volledig af van de deskundigheid en 

de inzet van  de advocaat, die de steeds veranderende en ingewikkelde wetten moet kennen. Dit is een 

zeer problematische situatie waardoor personen zelfs door slechte toegang tot juridische hulp kunnen af-

gewezen en uiteindelijk kunnen uitgewezen worden. Niet enkel in België maar ook Europees zijn er ten-

denzen om op te schuiven naar de ondergrens van wat moet. Strikt genomen is SIAL hier niet in betrok-

ken, maar wordt er wel mee geconfronteerd in hun contacten met asielzoekers. 

Wie erkend is heeft recht op opvang. Deze kan collectief zijn; langs Fedasil wordt een plaats toegewezen 

in een opvangcentrum dat georganiseerd wordt door Fedasil zelf, het Rode Kruis, Caritas of andere pri-

vate instellingen. 

Vluchtelingenwerk Vlaanderen (VWV) heeft gedurende bijna twee decennia een groot netwerk beheerd 

van kleinschalige opvang, maar dat is door de overheid afgebouwd. De overblijvende plaatsen in de  

kleinschalige opvang zijn voornamelijk die van de LOI ’s (Lokale Opvanginitiatieven) in de gemeentes. 

In Lubbeek heeft het tot 2015 geduurd eer de gemeente in het systeem LOI is ingestapt. Lubbeek telde 

maximaal drie huizen met een twintigtal plaatsen, vandaag bestaan twee van die huizen niet meer als 

LOI, ook de convenanten met Fedasil zijn ondertussen opgezegd. Opmerkelijk is dat deze afbouw ge-

beurde zonder de bevoegdheid van de OCMW-raad hierover te erkennen. 

De ondersteuning die SIAL aanbiedt heeft zich aangepast aan de situatie. Niet enkel in Lubbeek maar in 

gans Vlaanderen stelt men vast dat de reguliere professionele opvang en voorziening dikwijls onvol-

doende of soms onbestaande is om mensen te begeleiden naar een volwaardige plaats in de maatschappij. 

Veel asielzoekers slagen er niet in om dit zonder ondersteuning van burgers bol te werken: taal, sys-

temen, welke organisaties enz. SIAL en alle collega’s vrijwilligers van Gastvrij Netwerk, hebben de in-

druk te veel te moeten optreden in de plaats van de officiële instanties, de medewerkers ondervinden snel 

de complexiteit van de opvang. Het recent gestemde inburgeringstraject lijkt meer een repressief doel te 

hebben dan een hulp: betalend, lange wachttijden, niet op maat van het individu, onvoldoende kennis van 

de maatschappij, enz. 

SIAL is een feitelijke vereniging maar de werking is volledig informeel. In de praktijk verlopen de op-

roepen en de eerste contacten via Christine, ook ter bescherming van de privacy van de families. Ander-

zijds loont dit vrijwilligerswerk omwille van de betrokkenheid met de families en de samenwerking on-

derling van clusters van vrijwilligers, beter dan de meeste officiële buddy’s -werkingen waar men top 

down gematcht wordt met een persoon of familie en men voor ondersteuning afhankelijk is van de subsi-

dies die het buddy-project ontvangt. 

Individuele ondersteuning van vluchtelingen: er is een samenwerking met VWV of met Gastvrij Net-

werk, maar ook met de Huurdersbond, Gezinsbond of andere instanties. 

Structurele werking in België en Vlaanderen: ombudsdiensten leveren goed werk, het aanspreken van 

overheden kan en loopt eigenlijk vlot. Langs VWV en Gastvrij Netwerk gaan ook signalen naar de over-

heid. De samenwerking met de gemeente is niet gemakkelijk omwille van vele wisselende politieke 

mandaten, met andere/eigen prioriteiten, maar er is overleg over concrete situaties. 

SIAL informeert via een ± maandelijkse nieuwsbrief. Door haar werking komt SIAL regelmatig in con-

tact met andere organisaties die bijvoorbeeld werken rond mensenrechten algemeen en specifiek. 

SIAL staat ook volledig achter de Refugee Walk, waar ze met een aantal vrijwilligers meewerkt aan de 

organisatie. (zie verder). 
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Christine sluit af met een boodschap, ze verwijst naar het citaat van de sociologe Arundhati Roy: ‘Once 

you see it, you can't unsee it!’. Als je geconfronteerd wordt met een situatie die je raakt en waar je iets 

kan voor doen, laat dit je niet meer los en wil je vanuit die filosofie je vrijwilligersinzet verder doorzet-

ten. 

De voorzitter dankt Christine, niet enkel voor deze boeiende uiteenzetting maar vooral voor de perma-

nente inzet voor een niet evidente maatschappelijke realiteit. 

4. Financies: antwoord CBS op onze voorstellen uit de vorige ALV/projectsubsidies 2021 en 2022 

a. Projectsubsidies: de ALV van maart heeft het advies voor 2021 goedgekeurd, dit is overge-

maakt aan het CBS en wordt op de gemeenteraad van augustus gebracht. De voorzitter herinnert 

er aan dat de nieuwe aanvragen voor 2022 – volgens het subsidiereglement - voor eind oktober 

moeten ingediend worden (de aanvraag moet ingediend zijn, aanvullingen kunnen later nog). 

b. Voorstellen budget 2021. 

Na de beslissing op de ALV van 4 maart, waarop de burgemeester aanwezig was, is op 12 maart 

een voorstel met drie vragen aan het CBS overgemaakt. 

➢ Voorzien van een groeipad (eventueel via een begrotingswijziging)om het bedrag per 

aanvrager min of meer stabiel te houden. 

Antwoord schepen: het CBS heeft beslist dat binnen deze legislatuur geen verhoging van 

het groeipad mogelijk is. 

➢ Opheffen tussenschotten: voor nieuwe aanvragen binnen een uitgeput subbudget kan een 

beroep gedaan worden op resterende middelen bij een ander budget.  

Antwoord schepen: punt leek in orde, maar is alsnog verschoven naar een volgend CBS. 

➢ Voorzien van de mogelijkheid om de niet opgebruikte middelen van 2021 toe te voegen 

aan het bedrag voor de projectsubsidies voorzien voor 2021. 

Antwoord schepen: indien er in 2021 overschotten in de verschillende budgetposten zijn 

kunnen bedragen worden overgedragen worden naar de budgetpost Projectsubsidies. Dit 

geldt dus enkel voor 2021, niet voor de ganse legislatuur, waarover de burgemeester ini-

tieel akkoord was. Een vergelijking met andere adviesraden gaat niet op, enkel de GRIS 

werkt met dit soort van budgetverdeling. 

De ambtenaar specifieert dat vanuit juridisch oogpunt zich een probleem kon voordoen als 

de GRIS zelf een verschuiving zou kunnen aanvragen, dit is echter niet het geval, het gaat 

enkel om een administratieve kwestie, eerder dan om een principiële. De flow hoe dit in de 

praktijk moet gebeuren wordt uitgeschreven en aan het CBS voorgelegd. Een reglementswij-

ziging is daardoor niet nodig. 

De voorzitter hoopt inderdaad dat ingegaan wordt op de goodwill om verschuivingen te kunnen 

doen via een technische aanpassing, die ook in het verleden reeds mogelijk was zonder wijziging 

van het subsidiereglement. Hij hoopt dat dit punt kan gerealiseerd worden en dringt aan op een 

officieel schriftelijk antwoord. 

Reacties vanuit de ALV: 

Vragen: 

➢ Welke is de reden dat subsidies niet verhoogd kunnen worden in een zo rijke gemeente 

als Lubbeek? 

➢ In het memorandum dat de GRIS heeft opgesteld naar aanleiding van de gemeenteraads-

verkiezingen werd een groeipad voorgesteld, hierop is niet ingegaan. Anderzijds is door 

Corona eind vorig jaar toch een mogelijkheid gegrepen om de projectsubsidies te verho-

gen. Belangrijk is dat - nadat de schepen IS aanhaalde dat als er meer projectaanvragen 

worden ingediend het bedrag per project verkleint - de burgemeester zelf op de ALV van 

4 maart (zie verslag) heeft verklaard dat ‘als er goede, volwaardige projecten zijn, de 

subsidies kunnen verhoogd worden’, ook omdat hij (citaat) ‘internationale 
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samenwerking een warm hart toedraagt’. Die uitspraken kunnen als argument op het 

CBS voorgelegd worden. 

➢ Deze discussie en het antwoord van het bestuur toont weinig respect voor de aanwezigen 

op de ALV, die zich als Lubbeekse vrijwilliger inzetten voor hun project of organisatie, 

temeer dat het verslag de woorden van de burgemeester bevestigt en dat de aanwezigen 

zich zijn intentie tot goedkeuring herinneren. De ALV rekent op de schepen in deze. 

Antwoorden: 

➢ In het beleidsplan zijn de subsidies gebudgetteerd voor de ganse legislatuur, verschuivin-

gen onderweg worden niet gedaan. Dit kan enkel bij de meerjarenbegroting van de vol-

gende verkiezingen opgevangen worden. 

➢ De schepen zal na deze verduidelijking het verslag en de uitspraak van de burgemeester 

aanhalen om dit punt te argumenten. 

➢ Het is nooit de bedoeling van de schepen om denigrerend over te komen in deze discus-

sie omdat hij zich de precieze woorden van de burgemeester niet direct herinnerde, na 

deze discussie wel, waarvoor zijn excuses. Dit neemt niet weg dat de GRIS ten volle zal 

verdedigd worden op het CBS. 

Nota: de schepen heeft volgende besluiten van het CBS van 14 juni doorgegeven: 

1 college bevestigt het bestaande groeipad. Burgemeester Francken meldt als verklaring bij 

zijn woorden “indien er zich een dragend mooi project aandient kan overwogen worden 

daar een aanpassing voor te doen”. 

2 In 2021 kan er door De Gris geschoven worden. 

3 Voor de verdere jaren kan de Gris niet zomaar zelf schuiven. De vraag moet jaarlijks gesteld 

worden . 

5. AFF 2021, stand van zaken: 

De voorbereidingen voor de filmavond op 8 oktober zijn door de werkgroep getroffen. De jongeren krij-

gen de film ‘Benti’ geprojecteerd, ’s avonds is Nuestras Madres te zien. De aanvragen voor gemeente-

lijke ondersteuning, zowel logistiek als financieel zijn overlopen en worden op het volgende CBS voor-

gelegd (nota: deze zijn unaniem goedgekeurd). Een artikel voor het infoblad van oktober/november is 

ingezonden. De vijf Lubbeekse scholen zijn gevraagd om hun deelname te bevestigen, GBS Binkom en 

VBS Lubbeek hebben al ingeschreven. 

Een onbekende vandaag is welke Corona-maatregelen eventueel gelden. Men zou kunnen vragen om in 

te schrijven, maar de ervaring uit de beginjaren van AFF leert dat dit niet werkte. Bovendien kan zo no-

dig nog in september beslist worden om de organisatie en de informatie aan te passen. In dat kader (be-

perking toegelaten aantal personen) vraagt GBS Linden of Benti niet apart kan vertoond worden in de 

kerk of op een ander moment. De kerk is niet aan de orde, eventueel kan een tweede sessie overwogen 

worden. 

6. H-eerlijke markt  2021 ism lokale economie: 

Het CBS heeft beslist om de H-eerlijke markt te organiseren vanuit lokale economie, maar met behoud 

van het concept van de vorige jaren, dus met standjes van GRIS-leden waar internationale samenwerking 

kan toegelicht worden. Zaterdag 30 oktober werd vooropgesteld, de beschikbaarheid van zaal Libbeke is 

nog niet duidelijk en moet uitgeklaard worden bij de dienst cultuur. Daarnaast verwacht de GRIS dat de 

dienst lokale economie de organisatie op zich neemt, de GRIS kan enkel een ondersteunende rol bieden, 

maar dringt wel aan op het afspreken van duidelijke criteria rond duurzaamheid en Fairtrade, gekoppeld 

aan de SDG’s. Een overleg met lokale economie (onze voorwaarde, afgesproken op 4 maart) is er tot 

vandaag nog niet geweest.  

Conclusie: een gezamenlijk overleg moet absoluut nog vόόr de grote vakantie gebeuren, zo niet zal de 

GRIS niet deelnemen, september-oktober is te laat om een deftige h-eerlijke markt te organiseren. 
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PS: oproep om nog steeds de Corona-situatie in het achterhoofd te houden, en/of te voorzien in een crea-

tief alternatief om de organisaties van de GRIS in de kijker te kunnen zetten (foto’s – films - …), met 

logistieke ondersteuning van de gemeente. 

7. Resultaat fair-0-meter 2021, de jeugdraad en verder: 

De fair-0-meter werd ingevuld door Michiel en Geert, aangevuld met opmerkingen van de trekkersgroep. 

Gemeente Lubbeek heeft op die basis een score B gekregen, wat een flatterend resultaat is. 

Saskia Schelfaut werd door de jeugdraad uitgenodigd. Zij heeft Fairtrade op een bondige, duidelijk ma-

nier uitgelegd, specifiek vertaald naar jeugdverenigingen en hoe ze laagdrempelig en op maat van kin-

deren kunnen meestappen in dat verhaal. Positieve ervaring. 

8. Opvolging aanwezige lidorganisaties: 

Mwana Ukundwa: update. 

De nadruk ligt nog steeds bij de opvang, bescherming, persoonlijke ontwikkeling (o.a. onderwijs) van 

kansarme jonge kinderen die wees werden in de aidsperiode, naast ook de begeleiding van hun families. 

Armoede bestrijden en zorgen voor meer welstand zijn kernopdrachten. 

Rugabano is een nieuwe plaats waar Mwana Ukundwa zijn activiteit ontwikkelt omwille van de aanwe-

zigheid van theeplantages (gesteund door de overheid sinds 2005) met errond de bouw van woningen 

voor de arbeiders. Kinderen leven er echter in armoede, jonge meisjes worden vroeg zwanger door sek-

sueel geweld, enz. Deze situatie is vergelijkbaar met andere plaatsen waar Mwana Ukundwa werkt, van-

daar het initiatief om de werking daar op te starten. 

Een drietal activiteiten zijn aangevat: er zijn zelfhulpgroepen gevormd, die via zelftraining inzetten op 

conflictbeheersing, omgaan met geld, hygiëne en voeding. Honderd ongeveer negenjarige kinderen zijn 

geselecteerd om hen te helpen voor school of omdat ze minder begaafd zijn. Twintig jonge meisjes wor-

den begeleid in hun zwangerschap, ook om zich een veilige(re) toekomst voor te bereiden. 

Sinds de lente is er met de provincie een akkoord voor logistieke ondersteuning. De plaatselijke mensen 

van Mwana Ukundwa slagen er in om de goede werking van Burambo verder te zetten in Rugabano, wat 

bewonderenswaardig is en van hieruit alle steun verdient. 

Sinds februari is de Corona-situatie in Rwanda verbeterd, de meeste activiteit kunnen terug plaatsvinden, 

scholen en kerken zijn open, de vaccinaties zijn gestart. Anderzijds heeft de uitbarsting van de vulkaan in 

Goma zijn gevolgen: vluchtelingen vanuit Congo komen naar Rwanda. 

Jos Swinnen: voorstel bekendmaking GRIS-organisaties aan de Lubbeekse bevolking: 

Jos heeft al enkele malen gewezen op het tekort aan bekendheid en communicatie rond de werking van 

een ngo of een vierdepijler, waarmee leden van de GRIS bezig zijn. Hij heeft een aantal ideeën verza-

meld om ons in kader van internationale samenwerking kenbaar te maken aan het grote publiek a rato 

van drie à vier momenten per jaar in een zaal, bijvoorbeeld met een presentatie, een diavoorstelling of 

een panelgesprek. Hij zou dit graag met andere geïnteresseerden opstarten, de avond kan toegespitst wor-

den op een thema, of op een continent. Hij denkt aan drie à vier GRIS-leden per avond om zo meer be-

kendheid van elke organisatie of project te genereren. 

Reacties ALV: dit voorstel tot meer bekendmaking raakt zeker het algemeen belang van elk lid. Het is 

anderzijds niet evident om publiek samen te brengen, hoewel er meerdere mogelijkheden zijn, zelfs digi-

tale. Ook de BIB heeft een gelijkaardig voorstel gelanceerd, wat echter nog niet verder kon uitgewerkt 

worden door de Corona-omstandigheden. Zodra er weer fysiek mag vergaderd worden wordt dit herop-

gestart. Daartegenover staat dat de organisatie van een aparte avond in een grote zaal, met relatief weinig 

publiek moeilijker ligt. In de BIB zijn al verschillende kleinschalige culturele initiatieven gehouden.  

Is een combinatie van beide voorstellen niet meer haalbaar? Andere suggestie: kan via het infoblad niet 

meer bekendheid gegeven worden aan de GRIS en zijn werking/leden? 
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9. Week van de Duurzame Gemeentes september 2021: 

In maart 2020 stuurde het Dagelijks Bestuur een brief naar het CBS met de vraag om op een dag van de 

duurzame gemeentes de lokale helden te eren en bovendien dit open te trekken naar alle beleidsdomeinen 

en adviesraden, om zodoende de SDG’s te promoten. Door Covid heeft dit niet plaats gevonden, nieuwe 

data zijn telkens weer verschoven. De voorzitter vraagt of de week van de duurzame gemeente 2021 ism 

VVSG en alle schepenen en adviesraden alsnog kan geprogrammeerd worden. 

Schepen Geert Bovyn: het herdenken van het Covid-gebeuren is voorzien in november. De week van de 

duurzame gemeente is van 18 tot 25 september, inschrijving moet gebeuren voor 2 juli. Men kiest voor 

de Planetpijler (land, water, consumptieproducten, klimaatacties) toegespitst op natuurlijke hulpbronnen 

en het klimaat. In die week kan het klimaatactieplan voorgesteld worden, een vertaalslag van de SDG’s 

naar lokale initiatieven wordt gezocht. Reacties, ideeën, aanbevelingen worden nagevraagd bij bewoners 

en adviesraden, en bij klimaathelden van vorige jaren. Op basis daarvan moet het programma uitgewerkt 

worden door de bevoegde of plaatsvervangende ambtenarij. Inspiratie kan gehaald worden bij VVSG, 

die specifieke opleidingen verzorgt. 

PS: Jonas Vanermen (stagiair lokale economie) wordt 2 maanden als jobstudent tewerkgesteld in de ge-

meente om de afwezigheid van Daniel Noe op te vangen. Hij krijgt duurzame ontwikkeling op de agenda 

en zal de nodige initiatieven nemen om een programma uit te werken voor de ‘Week van de Duurzame 

Gemeentes’ van VVSG.  

10. Vrijetijdsplatform (burgerparticipatie) en samenwerking adviesraden: 

De voorzitter verwijst naar het verslag van een voorgaand overleg dd 15 april 2021. 

➢ Uitleg over timing, krijtlijnen en opzet van het vrijetijdsplatform. 

➢ Ruimte voor opmerkingen door de aanwezige voorzitters van adviesraden: o.a. de negatieve per-

ceptie van het bestuur over een adviesraad is aangeklaagd, naast de uitdrukkelijke vraag tot be-

tere samenwerking tussen die adviesraden. 

➢ Vrijetijdsplatform beschouwen als aanvullend op de adviesraden, bijvoorbeeld voor de langeter-

mijnvisie of voor het helikopterzicht op de materie. 

➢ Vraag om vanuit het Vrijetijdsplatform niet enkel aandacht te hebben voor sport of cultuur, maar 

om de burgerparticipatie te verhogen via een verbeterde netwerking tussen de adviesraden, zelfs 

met behoud van het klassieke model van elke adviesraad. 

➢ Avanza blijft verder aansturen, maar de laatste maanden is het redelijk stil. 

Schepen Geert Bovyn: er is een cockpitwerkgroep samengesteld (drie ambtenaren, vijf inwoners (onder 

hen Bieke Verlinden), geen politieke mandatarissen), een huishoudelijke reglement is opgesteld, het 

functioneren van  het vrijetijdsplatform wordt uitgeschreven. Sessie met Avanza zijn verder gepland. De 

resultaten hiervan zullen voorgesteld worden aan de adviesraden, fractieleiders en het CBS en op de ge-

meenteraad van augustus. In het najaar wordt een pilootoefening ingestuurd. 

Vrije tijd is meer dan cultuur en sport, ook IS en senioren horen daarbij. Het overleg tussen de verschil-

lende adviesraden en de opmerkingen die er uit voortvloeiden zijn meegenomen, een samenwerking tus-

sen het platform en adviesraden moet zeker aan bod komen. Ook de MAR en de mobiliteitsraad leveren 

goed werk, de sportraad vergadert momenteel niet als raad, er is wel overleg per sporttak. 

Op de vraag of de bestaande adviesraden ondertussen nog samengebracht worden kan geen antwoord 

gegeven worden, mogelijk gebeurt dit bij de uitleg van het huishoudelijk reglement of bij de week van de 

duurzame gemeente; wordt meegenomen. 

11. Artikels verenigingen in het infoblad: nieuwe regels. 

Ter herinnering: verenigingen die projectsubsidies ontvingen werden door de gemeente gevraagd om een 

artikel te publiceren als verantwoording voor de bestede gemeenschapsgelden. De redactieraad van het 

infoblad heeft in maart 2021 beslist om een artikel van WSM niet te op te nemen. Cfr. verslag vorige 

ALV, waarin het eerste antwoord van de redactieraad is opgenomen. De kwestie is door Michiel verder 

bij de communicatiedienst bevraagd met volgend antwoord: 
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➢ Alle Lubbeekse verenigingen konden zich laten opnemen in de vrijetijdsgids, die jaarlijks uitgegeven 

wordt. Dit om er voor te zorgen dat niet alle ruimte in het infoblad wordt ingenomen door alle moge-

lijke gemeentelijke verenigingen. 

➢ Aankondigingen voor een activiteit kunnen wel nog. 

➢ De redactieraad is samengesteld uit een aantal beleidspersonen (onder meer de algemeen directeur, 

de schepen van communicatie (= de burgemeester)) en ambtenaren van de communicatiedienst. Ver-

antwoording aan het CBS is niet van toepassing, maar het CBS heeft wel een aantal interne regels 

vastgelegd. De redactieraad bekijkt de artikels die worden ingeleverd en beslist welke weerhouden 

worden. Voorstel redactieraad: een lid van de GRIS die een artikel wil indienen kan dit kort met hen 

bespreken, waarop ze dan een advies kunnen formuleren rond het al dan niet opnemen van dat arti-

kel. Hilde Eyers is op basis van interne afspraken het aanspreekpunt voor de redactieraad. 

Conclusie: deze beslissing is een spijtige evolutie, het infoblad zou de burger moeten informeren over 

wat leeft in de gemeente, maar is integendeel nu veel beperkter en op deze manier een verlengstuk ge-

worden van de gemeentelijke politiek. De vrijetijdsgids is zeer algemeen en kan nooit een specifiek arti-

kel van een GRIS-lid over een bekomen subsidie publiceren. Als alternatief kunnen we eventueel artikels 

op onze website plaatsen en in het infoblad een verwijzing ernaar laten opnemen. De vraag om als GRIS 

een artikel te publiceren (een halve bladzijde per infoblad bijvoorbeeld) wordt voorgelegd aan de redac-

tieraad. 

12. Refugee Walk 2021: 

Algemeen zorgt de Refugee walk voor een groot deel van de financiën van VWV (zie vorige verslagen 

ALV). De RW vindt plaats op zondag 3 oktober 2021. 

Voor de editie van 2020 werd in de gemeente zelf een wandeltocht georganiserrd, waarbij ook kortere 

afstanden mogelijk waren. Met een vijftigtal deelnemers werd dit voor Lubbeek een succesrijke editie. 

Na navraag bij de deelnemers van vorig jaar is beslist om in 2021 opnieuw deze formule aan te bieden, 

naast de keuze voor de grote tocht vertrekkend vanuit een centraal punt in Leuven. Bovendien grijpt men 

de kans om niet enkel de fysieke lasten op te vangen maar te zorgen voor een uniek ontmoetingsmoment 

gedurende de tocht, op de rustpunten of aan de finish. Vrijwilligers kunnen zich melden, zowel voor de 

tocht als voor de organisatie en de omkadering. Stappers moeten zich inschrijven bij Vluchtelingewerk 

Vlaanderen. 

13. Van liefdadigheid naar rechtvaardigheid: nieuw boek van Els Hertogen over internationale solida-

riteit (Pieter) 

De titel is: ‘Van liefdadig naar rechtvaardig’. Hierin zijn elf stemmen opgenomen met essays, bedenkin-

gen naar de manier van werken van de politiek of klimaat en zo meer. Zo bijvoorbeeld wordt gesteld dat 

het globale zuiden het globale noorden heeft ontwikkeld, waardoor er een enorme groei van het noorden 

is ontstaan. Wat vroeger als liefdadigheid werd bestempeld is overgegaan naar internationale samenwer-

king, maar moet eigenlijk evolueren naar internationale solidariteit. Bijvoorbeeld door het herverdelen 

van middelen en macht, door rechten van mens en natuur in statuten vast te legen, door de actoren (eco-

nomische, burgers en middenveld) te betrekken, met vooral de klemtoon op hoop. Interessant is te lezen 

hoe wij staan tegenover die globale problematiek. 

De voorstelling is te herbekijken op www.11.be. 

Het boek is aangekocht door de BIB. Dit boek past ook volledig in de week van de duurzame gemeente 

wegens de link naar meerdere SDG’s. 

14. Varia en nieuwe datum: 

Overleg met de BIB: donderdag 1 juli en dinsdag 6 juli 2021. 

ALV: donderdag 16 september 2021 

 

Verslag: Guy Sprengers 
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GRIS ALV-vergadering 16 september 2021 

Agenda: 

 

1. Goedkeuring verslag ALV 10 juni 2021 en nieuwe ledenlijst 

2. Verslag bijeenkomst uitgebreide kern op 26 augustus 2021 

3. Update Halaai Xale (Astrid) 

4. Financies: 

a. Overzicht uitgaven 2021 (Michiel) 

b. Aanvraag werkingskrediet Amnestygroep Lubbeek 

c. Aanvragen projectsubsidies 2022 en vraag betalingsbewijzen 2021 (Geert en Michiel) 

d. Nog geen officieel antwoord op onze officiële voorstellen budget 

5. Opvolging lidorganisaties: Refugee Walk op 3.10 (Christine), update Halaai Xale (Astrid), andere? 

6. Afrikafilmfestival op 8 oktober (Guy) 

7. Bibliotheekactie globaal plan (Pieter en Guy) – sluit aan bij voorstel Jos Swinnen (zie verslag ALV) 

8. Week van de duurzame gemeentes en h-eerlijke markt op 25.09 (Geert en Michiel) 

9. Vrijetijdplatform (Bieke) 

10. Artikels infoblad 

11. Varia en nieuwe data 
 

 

Aanwezigheden: 
Stemgerechtigde leden 

  

Aanwezig:  Astrid Costermans, Marianne Costeur, Christine D’aes, Jos Corveleyn , Johan Fla-

mez, Magda Heireman, Helene Huybens, Dirk Maes, Pieter Sermeus, Guy Spren-

gers, Jos Swinnen, Luc Vandegaer, Bieke Verlinden 

Verontschuldigd: Barbara Brugmans, Valentijn De Smedt, Wouter Gevaerts, Julie Hendrickx, Lies-

beth Smeyers 

Niet-stemgerechtigde leden 
 

Aanwezig:  Anne Bongaerts, Miep Dehennin 

gemeente: Michiel Awouters (ambtenaar IS), Geert Bovyn (schepen IS) 

 

Verontschuldigd:  Kirsten Baeyens, Johan Van Engeland 

 

Uitgenodigd:   
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Voor het eerst sinds maart 2020 weer een fysieke vergadering, wat Miep Dehennin de kans geeft om in een 

voorstellingsronde iedereen te leren kennen. Zij is een gepensioneerde verpleegster die al 10 jaar in Lubbeek 

woont en omwille van haar interesse in internationale samenwerking door de Open VLD is afgevaardigd in 

de GRIS. 

 
 

1. Goedkeuring verslag ALV 10 juni en nieuwe ledenlijst: 

Het verslag wordt unaniem goedgekeurd. De nieuwe ledenlijst is enkel ter informatie meegestuurd, de 

voorzitter vraagt om deze niet te gebruiken ten persoonlijke titel. Alle mails aan de ganse groep worden 

enkel door de voorzitter en in BCC verstuurd. 

2. Verslag bijeenkomst uitgebreide kern op 26.08 

Unanieme goedkeuring van het verslag. 

3. Update Halaai Xale: 

Voorstelling door Astrid en Pieter.  

Ter herinnering: Halaai Xale betekent ‘Welkom kinderen’. Kartong, de plaats waar het project loopt, ligt 

in het Zuid-Westen van Gambia, het kleinste land van Afrika. De idee voor het project is zeven jaar gele-

den gestart op vraag van de plaatselijke gemeenschap om in te zetten op een groentetuin. 

Vandaag zijn er vijftien families zelfstandig actief, de vrouwen doen in de praktijk alles zelf met een 

klein budget. Halaai Xale heeft enkel een stuk grond gekocht en een waterput geplaatst. Zowel de orga-

nisatie, de verdeling als de bewerking van de grond is volledig in handen van de plaatselijke vrouwen. 

Groentezaden worden van hieruit geleverd, o.a. tomaten gedijen er zodanig goed dat er zelfs vanuit de 

hoofdstad vraag naar is. Het leveren van groenten aan de markten levert extra inkomen op. Om uitbrei-

ding van grond te realiseren zijn palmbomen moeten sneuvelen, maar ook daar zijn sluitende afspraken 

gemaakt om per verloren boom er drie nieuwe te planten. Uit noodzaak is gezorgd voor (mannelijke) be-

waking. 

De vrouwen zijn heel fier op al hun realisaties, door de tuin zijn ze financieel onafhankelijk van hun man 

voor de inrichting van het huis, of voor de zorg voor de kinderen. 

Tweede luik van het project is de kinderopvang, gestart begin 2019. Dagelijks worden 26 kinderen (tus-

sen 0 en 6 jaar) opgevangen, ook hier organiseren de vrouwen alles zelf. Taakafspraken zijn duidelijk 

naar tijd en invulling, maximale zorg voor de kinderen maakt dat er duidelijke afspraken zijn naar hygi-

ene, naar voeding, naar onderwijs en naar actief bezig zijn. Alle kinderen, zowel van de opvang als van 

de school krijgen elke dag een ontbijt (vooral op vraag van de leerkrachten) en een middagmaal. 

Eind oktober 2020 is Halaai Xale van start gegaan met de school, weliswaar van hieruit begeleid door 

Corona. Er zijn twee klasjes opgestart met elk maximaal 20 leerlingen, er zijn gediplomeerde leerkrach-

ten aangeworven, er zijn leerplannen uitgewerkt (combinatie van Europese en Gambiaanse doelstellin-

gen rond schrijven, rekenen, geschiedenis, aardrijkskunde en vaardigheden). Materiaal dat hier is afge-

keurd werd overgebracht naar Kartong, en wordt zelfs verdeeld over omliggende scholen. 

Tevens is een (eerste) schoolbus gekocht om de toegankelijkheid voor de school bereikbaar te maken 

voor gans het dorp.  

Elk schoolkind betaalt € 5,4 per maand, de opvang kost € 0,6 per week. Het volledige schoolproject is 

zelf bedruipend. 

Toekomstige projecten: betere watervoorziening, die ook voor de omgeving nuttig kan zijn, wat betekent 

dat dit een kostelijk project is dat in drie fases moet gerealiseerd worden. Daarnaast is een opslagplaats 

in opbouw, en wordt een schaduwplaats gemaakt. 

Corona heeft (ook daar) de prijzen doen stijgen met meer dan 30%, bijgevolg is de armoede ook geste-

gen. De gevolgen van de klimaatverandering zijn eveneens zichtbaar geworden: meer stormen, ‘droog’ 

regenseizoen. 
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Astrid heeft voor de eerste maal een offerfeest meegemaakt, wat emotioneel ingrijpend was. Het is een 

feest van vergiffenis en verbondenheid aan mekaar. Honderden mensen komen samen om te bidden, om 

te offeren (rituele slachting van een ram), om te eten. 

Er is een website gecreëerd waarop informatie, activiteiten en nieuwsbrieven te lezen zijn,  

www.halaaixale.be  

 

4. Financies:  

a. Overzicht kredieten 2021:  

i. H-eerlijke markt: € 3500, maar moet nog plaats vinden. 

ii. GRIS zelf: € 200, in eigen beheer. Hiervan is € 50 betaald voor de website. 

iii. Toegestane werkingssubsidies gezinnen (= een ambtelijke verwoording maar bedoeld 

wordt de sponsoring): € 1200: geen uitgaven in 2021 

iv. Toegestane subsidies: valt boekhoudkundig samen, met een totaal van € 17100  

1. Subsidies voor Noord-activiteiten in Lubbeek:  € 2300: geen uitgaven in 2021. 

2. Projectsubsidies: € 14800. 

Het CBS heeft beslist dat - voor dit jaar – overschotten van de budgetten op het 

einde van het jaar worden overgedragen naar de projectsubsidies. 

b. Projectsubsidies 2021: 

De aanvragen werden afgesloten eind oktober 2020, een goedgekeurd advies is in maart 2021 

bezorgd aan het CBS, maar zal pas op de gemeenteraad van eind september worden voorgelegd, 

nadat het werd goedgekeurd in de commissie. Het college heeft al beslist dat bij goedkeuring de 

€14800 (evenredig aan het aantal projecten) wordt doorgestort, en dat eventuele overschotten 

nadien apart worden overgeschreven. 

De voorzitter refereert opnieuw naar de drie vragen die op 12 maart 2021 aan het CBS gesteld 

waren en waarop nog steeds geen schriftelijk, formeel antwoord is gegeven. 

➢ Voorzien van een groeipad (eventueel via een begrotingswijziging ) om het bedrag per 

aanvrager min of meer stabiel te houden. Is in het CBS afgekeurd, maar hiervan is geen 

officieel verslag, wel een mail van de ambtenaar, met de beslissing van het college, wat 

voor de gemeente geldt als een formeel antwoord. 

➢ Opheffen tussenschotten: voor nieuwe aanvragen binnen een uitgeput subbudget kan een 

beroep gedaan worden op resterende middelen bij een ander budget. Wordt in beraad 

gehouden. Moet iedere keer opnieuw aangevraagd worden. 

➢ Voorzien van de mogelijkheid om de niet opgebruikte middelen van 2021 toe te voegen 

aan het bedrag voor de projectsubsidies voorzien voor 2021. Is goedgekeurd. 

c. Projectsubsidies 2022: 

Op dit moment is nog maar één aanvraag binnen (WSM). De voorzitter roept dringend op om 

tegen eind oktober een projectaanvraag in te dienen. Belangrijk is dat de aanvraag gedaan wordt, 

aanvullingen zoals een financieel plan kunnen later toegevoegd worden. 

d. Subsidie voor Noord-activiteiten in Lubbeek:  

Slechts één aanvraag van de Amnestybriefschrijfgroep Lubbeek voor een bedrag van € 300, dat 

besteed is aan de rechtstreekse kosten voor briefpapier, omslagen en vooral postzegels. 

De ALV keurt deze aanvraag goed. De voorzitter bezorgt een advies aan het CBS. 

Een tweede aanvraag van de VBS Sint-Martinus voor een activiteit– weliswaar voor de totale 

kostprijs, wat niet de bedoeling is en dus moest aangepast worden -  werd ondertussen ingetrok-

ken. 

e. Betalingsbewijzen voor projectsubsidies: 

De financiële administratie vraagt dat voor de goedgekeurde projectsubsidies betalingsbewijzen  

of facturen ten bedrage van de bekomen subsidie worden aangeleverd als bewijs van de ge-

vraagde financiering. 

http://www.grislubbeek.be/
http://www.halaaixale.be/


 
 

Verslag ALV 16 september 2021  www.grislubbeek.be   

4 

 

Na de discussie op de GRIS-kern van 26 augustus is aan de schepen gevraagd om klaarheid te 

scheppen in deze kwestie, zelfs om een financieel verantwoordelijke uit te nodigen op deze 

ALV. Voor de ALV blijft het onduidelijk wat precies gevraagd wordt: facturen? Betalingsbewij-

zen? Globaal? Gedetailleerd? Is het formaliteit? 

Antwoord schepen: elke vrijetijdsvereniging moet ieder jaar een fiscaal verslag aanleveren, ge-

baseerd op de subsidies die verkregen zijn, om te bewijzen dat die gelden besteed zijn waarvoor 

ze zijn aangevraagd. Niet zoals in het verleden dat uit het jaarverslag hierover enige informatie 

kon gevonden worden. 

Opmerkingen ALV:  

➢ Sommige vierdepijlers doen aan enveloppefinanciering, daarin zit niet exact het aange-

vraagde bedrag. 

➢ Betalingen, aankopen en dergelijke die plaatselijk gebeuren, bijvoorbeeld in Afrika, kun-

nen onmogelijk opgevraagd worden. 

➢ Bij anderen wordt de subsidie van Lubbeek aan een grotere pot van subsidies toege-

voegd, waardoor een detail niet meer te achterhalen is. 

➢ Nogmaals de opmerking aan het CBS dat er te veel tijd verloren gaat tussen het moment 

van indienen van ons advies en van de goedkeuring op de gemeenteraad. Een aanvrager 

kan onmogelijk bewijzen aanleveren zonder te weten of en voor welke bedrag de subsi-

die goedgekeurd werd. Bovendien moet na die goedkeuring wel snel een bewijs geleverd 

worden opdat de betaling kan gebeuren. 

➢ Vraag naar duidelijkheid (een reglement): wat wordt nu exact bedoeld? Wat moet aange-

leverd worden? Wie beslist of de geleverde documenten volstaan? Om willekeur te ver-

mijden wordt best een lijst van regels of criteria opgesteld, als was het maar om bij wij-

ziging van bestuur op die afspraken te kunnen terug vallen. 

➢ Het Dagelijks Bestuur zal zich nogmaals buigen over deze kwestie. 

Volgende mededeling is na de goedkeuring van de projectsubsidies op de gemeenteraad van sep-

tember gedaan: 
Vooraleer we de subsidies kunnen uitbetalen, hebben we per organisatie één 

of meerdere betalingsbewijzen nodig ter waarde van minstens  1.057, 47 

euro. Dit mogen bankafschriften, kassabonnen, etc. zijn.  

5. Opvolging lidorganisaties:  

a. Refugee walk op zondag 3 oktober 2021: ter herinnering: het opzet voor deze sponsorwande-

ling is begonnen omdat Vluchtelingenwerk Vlaanderen sinds 2017 geen federale subsidies meer 

ontvangt, maar wel nog via giften geld kan innen. Refugee walk werkt samen met verschillende 

humanitaire partners, onder meer Artsen zonder Grenzen, Dokters van de wereld, Vluchtelingen-

werk Vlaanderen, en andere Brusselse humanitaire organisaties. 

Sponsoring van de Refugee Walk gaat naar het project ‘startpunt’, waar vluchtelingen die hier 

toekomen een eerste juridisch advies en wat basisinformatie over opvang krijgen. Daarnaast is er 

een project ‘Ananas’ voor jongeren, met het accent op bewustwording, zelfredzaamheid en der-

gelijke. 

Er zijn twee stapformules: eentje vanuit het centraal event in Leuven, en een tweede - als gevolg 

van het succes van vorig jaar -  in Lubbeek zelf. Er kan gekozen worden tussen 10, 20, 30, of 40 

km met eveneens de keuze welk traject kan afgelegd worden. De inschrijving gebeurt algemeen 

via www.refugeewalk.be, waar je kiest voor een lokaal team (bvb. Shelter from the storm), of  je 

kan zelf een groep aanmaken. De inschrijving kost € 5, maar er moet voor minstens € 100 spon-

sorgeld aangebracht worden. Vrijwilligers voor hulp op de stopplaatsen of op het einde melden 

zich bij Christine. Het parcours wordt meegedeeld zodra het gekend is. 

Sponsoring kan - zoals het subsidiereglement van de GRIS bepaalt - via de gemeentelijke web-

site aangevraagd worden. De Dagelijks Bestuur geeft hierover advies, het CBS beslist over de 
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toekenning. 

De schepen laat verstaan dat aanvragen tot sponsoring mogen gebeuren, maar dat het college ze 

ook dit jaar zal weigeren, hij roept in deze op tot minder commotie dan bij de vorige editie. De 

voorzitter is van oordeel dat een discussie moet kunnen, als er maar duidelijke en geargumen-

teerde antwoorden volgen. 

b. Nicamigos vzw – Anne Bongaerts: 

Sinds Anne verhuisd is, is ze de voeling met Lubbeek en de GRIS wat verloren, ze probeert in 

Leuven ‘binnen te geraken’. Ze dankt alleszins iedereen voor de samenwerking en voor de kans 

om haar project voor te stellen en mee te ondersteunen. 

In Nicaragua is het onder het dictatoriale regime van president Ortega zeer moeilijk werken. De 

oppositie werd neergeslagen en Ortega zal opnieuw verkozen worden. De ngo’s zitten in een 

moeilijk parket en worden geviseerd door de regering. Erkenningen voor ngo’s worden afgeno-

men, de plaatselijke werking verloopt hierdoor zeer moeilijk, zelfs Oxfam is zijn erkenning 

kwijtgeraakt. Het internationaal vliegverkeer is geminimaliseerd, wie zich verzet wordt het land 

uit gezet of gevangen genomen, enz. Vanuit België kunnen geen fondsen doorgestuurd worden 

omdat de banken geviseerd worden. Nicaragua komt weinig in het nieuws en is daardoor een 

‘vergeten’ land. Covid is nu heel erg, daardoor is de toestand nog dramatischer geworden. 

De ALV dankt Anne voor de mooie samenwerking en vraagt om toch verder informatie rond ac-

tiviteiten door te sturen. 

6. AFF 2021, stand van zaken door Guy: 

➢ Met de gemeente zijn alle elementen overlopen en goedgekeurd.  

➢ De flyers voor de avondvertoning zijn geleverd, ze worden ter plekke verdeeld, Michiel bezorgt 

pakketjes aan de BIB en aan de gemeentelijke basisscholen. Jos levert ze aan de VBS Linden, 

Guy aan VBS Lubbeek. De flyer wordt ook elektronisch doorgestuurd aan alle leden. 

➢ De officiële AFF-affiche en onze eigen informatie-banner zijn samengevoegd tot een A3-affiche. 

60 affiches worden verdeeld bij handelaars, gemeentezalen en privé. 

➢ Twee scholen hebben geantwoord: GBS Binkom en VBS Lubbeek, met in totaal 80 leerlingen. 

GBS Linden sluit ook aan met 90 leerlingen. 

➢ Voor een organisatie met minder dan 200 personen zijn er geen specifieke Coronaregels meer 

van toepassing. 

➢ De opstelling van de zaal gebeurt door de gemeente, klaarzetten tentoonstelling en opvang kin-

deren vanaf 8u30, ’s avonds vanaf 19u. De infoborden worden aan de loods afgegeven, 14 dagen 

vooraf. 

➢ Een bestelling ter waarde van € 200 is goedgekeurd, wordt besteld bij wereldwinkel Kessel-Lo, 

en ook door hen geleverd bij Guy. 
 

7. Bibliotheekactie, globaal plan (Chris, Pieter en Guy) 

Twee verschillende werkgroepjes hebben al nagedacht over de mogelijkheid die de BIB biedt om een 

platform aan te reiken aan de GRIS en zijn leden, om hun projecten bij een breder publiek kenbaar te 

maken. 

Kort samengevat zou dit bestaan uit een tentoonstelling, die start met een openingsavond, nadien uit een 

reeks van lezingen. Er wordt niet gemikt op het eigen publiek, maar op een ruimere bekendmaking.  

Het openingsmoment moet met inschrijvingen omdat het aantal toeschouwers beperkt is (60-tal). De ten-

toonstelling is openbaar gedurende enkele weken. De periode januari-februari 2022 is weerhouden. Mo-

gelijk kan niet elk jaar een periode van twee maanden gereserveerd worden. Er moet rekening gehouden 

worden met andere organisaties of met de beschikbaarheid van materiaal. Anderzijds kunnen lezingen of 

voorstellingen altijd gebeuren gedurende het jaar en buiten de openingsuren van de BIB. 
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Concreet:  

➢ De BIB nodigt uit en is contactpersoon voor de gemeente, via de schepen. 

➢ De GRIS zorgt voor een plan van aanpak, bepaalt de doelstellingen en werkt het concept uit. 

➢ Financieel: kosten verbonden aan de praktische uitwerking zijn voor de BIB, privé-kosten ver-

bonden aan eigendom van een project zijn voor de leden zelf of voor het (beperkte) budget van 

de GRIS 

➢ Chris, Pieter en Guy willen de werkgroep trekken, Bieke, Jos S, Jos C, Astrid, Dirk, Johan stel-

len zich kandidaat om mee te helpen, maar alle projecten die zich willen voorstellen zullen be-

trokken worden. De verslagen worden naar de ganse GRIS doorgestuurd, zodat iedereen op de 

hoogte blijft. 

➢ Datum eerste werkvergadering: dinsdag 21 september om 19u. 

8. Week van de duurzame gemeente en H-eerlijke markt  op zaterdag 25 september 2021: 

a. Duurzame gemeente:  

i. Van 16u tot 17u, in zaal Libbeke, voorafgaand aan de H-eerlijke markt. 

ii. Op het initiële voorstel om Els Hertogen uit te nodigen voor de voorstelling van haar 

boek, is het CBS niet ingegaan maar heeft de burgemeester zijn partijgenoot Zuhal De-

mir in haar functie van minister van omgeving uitgenodigd. 

iii. De week van de duurzame gemeente start met het hijsen van de vlag op 20 september. 

Het CBS stelde voor om Els Hertogen in die week alsnog uit te nodigen, bijvoorbeeld in 

de bibliotheek, maar dit is in de praktijk niet haalbaar. 

iv. Voor de H-eerlijke markt is een flyer in gans Lubbeek bezorgd, enkel voor de viering 

van de duurzame gemeente moet ingeschreven worden, wat kan via de website van de 

gemeente. Een uitnodigingsmail is verstuurd naar de adviesraden. 

v. Programma: cfr. website gemeente Lubbeek en van VVSG, waarop alle gemeentes terug 

te vinden zijn onder de rubriek ‘Week van de duurzame gemeente’. 

1. Inleiding door de burgemeester: wat is een duurzame gemeente? 

2. Schepen Geert Bovyn: SDG’s en het begrip duurzaamheid in het algemeen -  

waar staat Lubbeek op basis van een gemeentelijk onderzoek voor de SDG’s 

water, lucht en aarde - het klimaatactieplan Lubbeek. 

3. Viering van dertien duurzaamheidsambassadeurs, geselecteerd op basis van ver-

diensten die passen in dit kader, waarvan enkelen zijn voorgesteld door de 

GRIS: Craywinkelhof – Manege Waterhof – Natuurpunt Lubbeek – scholenge-

meenschap Lubbeek – Groendienst-IGO Lubbeek – Hartje Hageland – Eoster – 

Tobi’s tuin – Horenbos – Mama Depot – Halaai Xale – Kisangani vzw – Mwana 

Ukundwa. 

4. Zuhal Demir krijgt nadien het woord. 

b. H-eerlijke markt:  

i. Vanaf 17u tot 21u.  

ii. Een twintigtal standhouders zijn integraal goedgekeurd door het CBS. Een zevental zijn 

lid van de GRIS. Dit jaar zijn er geen specifieke eetstanden, enkel een ijsaanbod. 

iii. Kinderanimatie gebeurt door Kip van Troje. Pieter Cooreman (Lubbeekse muzikant) 

treedt op. 

iv. Aan de deelnemers is gevraagd om hun engagement/verkoop te koppelen aan de vooraf 

bepaalde criteria, die echter enkel betrekking hebben op de SDG-pijler Planet die het 

thema is van de viering van de duurzame gemeente (zie hoger). Niet elk lid van de GRIS 

voldoet specifiek aan deze criteria, maar uiteraard is een link met een van de overige 

veertien SDG’s aanvaard. Duurzame aspecten zijn in elk van de SDG’s terug te vinden. 

v. De opstelling start om 13u, om klaar te zijn tegen 15u30. 
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9. Vrijetijdsplatform: update door Bieke Verlinden. 

Ter herinnering: dit platform is gekomen ter vervanging van een aantal adviesraden, zoals cultuur, sport 

en senioren.   

Na een aantal voorbereidende vergaderingen is op basis van verschillende interesses een platform sa-

mengesteld met vijf burgers, aangevuld met drie ambtenaren die gedurende een tot drie jaar in dat plat-

form blijven. Na elk jaar mag er gewisseld worden. Het platform is een schakel tussen vrijetijdsideeën 

van burgers en het college. Info of vragen aan dat platform kunnen via de gemeentelijke website. Alles 

wordt door het platform uitgewerkt: werkgroep nodig? Enquête? Contacten? Plannen? De ambtenaren 

consulteren het college, in de hoop dat er een vlotte bilaterale wisselwerking ontstaat. Het is dus geen 

klassieke adviesraad meer, want ook zonder een bevoegde schepen of een beleidsdomein.  

Het huishoudelijk reglement, dat mee door VVSG is opgesteld,  komt ter goedkeuring op de gemeente-

raad. 

Officieel start het vrijetijdsplatform op 4 december 2021 met een participatieve avond. 

De ALV hoopt dat op deze manier de participatiegraad in Lubbeek verhoogt. 

10. Varia en nieuwe datum: 

➢ Infoblad: cfr vorige ALV met de vraag naar het indienen van artikels door de GRIS zelf (omdat lid-

organisaties zelf niet meer mogen publiceren). 

Antwoord gemeente: voor geen enkele vereniging, ook niet voor de GRIS als adviesraad, is er aparte 

ruimte voorzien. Elk artikel dat wordt ingediend wordt door de redactieraad bekeken en al dan niet 

goedgekeurd. 

➢ Het Mamadepot bestaat één jaar, met een viering op zaterdag 18 september. 

➢ Op 30 september is er een open MAR-vergadering, inschrijven moet vόόr 24 september. 

➢ Zondag 10 oktober: klimaatmars in Brussel onder de naam: ‘Back to the climate’, georganiseerd 

door o.a. 11.11.11. 

➢ Zondag 24 oktober: Repaircafé van Transitie in de VBS Sint-Martinus. 

Nieuwe datum: 

ALV: donderdag 2 december 2021. In de refter van het gemeentehuis 

 

Verslag: Guy Sprengers 
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GRIS ALV-vergadering 2 december 2021 

Agenda: 

 

We verwelkomen twee gastsprekers. Dries Deruytter van de 11groep Lubbeek komt de resultaten van de ac-

tieperiode 2021 toelichten en Liesbeth Smeyers stelt Transitie Lubbeek voor. 

Agenda: 

1. Goedkeuring verslag ALV 16 september 2021:  

2. Financies 

- Aanvraag 11-groep Lubbeek en sponsoring brochure GRIS 

- Besluit college sponsoring Refugee Walk? 

- Overzicht uitgaven 2021 en resterend budget 

- Overzicht betalingsbewijzen PJS 2021 en aanvragen PJS 2022 

3. Evaluatie AFF, duurzame gemeentes  en H-eerlijke markt 

4. BIB actie: tentoonstelling ‘Internationale Solidariteit in Lubbeek’ en openingsavond op 

22.01.22:  stand van zaken (zie verslag in bijlage) 

5. Opvolging lidorganisaties: ter plaatse te bepalen 

6. Vrijetijdsplatform 4 december 

7. Fairtradetrekkersgroep? Saskia verhuist 

8. Halfwegevaluatie en jaarverslag 2021 

9. Varia en data 
 

 

Aanwezigheden: 
Stemgerechtigde leden 

  

Aanwezig:  Marianne Costeur, Christine D’aes, Valentijn De Smedt, Johan Flamez, Wouter Ge-

vaerts, , Magda Heireman, Julie Hendrickx, Helene Huybens, Dirk Maes, Victor 

Scheys, Pieter Sermeus, Liesbeth Smeyers, Guy Sprengers, Jos Swinnen 

Verontschuldigd: Barbara Brugmans, Jos, Corveleyn, Astrid Costermans, Bieke Verlinden 

Niet-stemgerechtigde leden 
 

Aanwezig:  Kirsten Baeyens, Marijke Gidts, Johan Van Engeland 

gemeente: Michiel Awouters (ambtenaar IS), Geert Bovyn (schepen IS) 

 

Verontschuldigd:  Anne Bongaerts, Werner Boullaert 

 

Uitgenodigd:  Dries Deruytter (11-groep Lubbeek) 
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Resultaten 11.11.11-campagne 2021: 

Overzicht door Dries Deruytter, lid van de 11-groep Lubbeek – de kerngroep die bestaat uit afgevaardigden 

van de vier deelgemeentes – die de jaarlijkse campagne organiseert. Dries coördineert samen met Anita 

Teerlinck en Philippe Buysschaert de deur-aan-deuromhaling in Pellenberg en organiseert de activiteit ‘Pel-

lenberg Buurt’. 

Het globale overzicht toont de resultaten van de verschillende acties in elke deelgemeente over de verschil-

lende jaren. De acties zijn: deur-aan-deur-omhalingen in elke gemeente, Sint Maartensvuur in Lubbeek, Pel-

lenberg Buurt, en de spaghettislag in Linden. Daarbuiten zijn er inkomsten van overschrijvingen en bankver-

richtingen.  

 

Resultaat 2019 2020 2021 

deur-aan-deur 6067,58 0,00 7923,90 

evenementen 8054,47 0,00 6048,09 

overschrijvingen 15691,00 20230,00 10024,00 

vaste schenkers 7212,40 6529,12 0,00 

Algemeen totaal 37025,45 26759,12 23995,99 

De deur-aan-deur ligt dus een stuk hoger dan in 2019, wat een mooi signaal is na het verloren jaar 2020.  

De evenementen hebben daarentegen minder opgebracht in vergelijking met 2019, allicht door covidterug-

houdendheid. 

De resultaten van overschrijvingen en vaste schenkers zijn nog onvolledig, een definitief resultaat wordt pas 

tegen februari verwacht. Die vergelijking kan derhalve nu nog niet gemaakt worden. 

Een omzetting van de inkomsten naar percentages geeft volgend resultaat van 2016 tot 2020, en met een on-

volledig beeld van 2021 (aangepast tot 22 december 2021) 
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Besluit: 

➢ Deur-aan-deur heeft € 1856 meer opgebracht tov 2019. Het blijft een actie die energie vraagt maar 

toch jaar na jaar loont, en dus ook de volgende jaren herhaald wordt. 

➢ Opbrengst evenementen daalt met € 1967, vooral door minder inkomsten bij de spaghettiactie. 

➢ Het is wachten op het resultaat van de overschrijvingen (wordt door 11.11.11 nationaal meegedeeld). 

➢ In het coronajaar 2020 hebben er geen omhalingen, noch evenementen plaatsgevonden, maar is wel 

informatie bezorgd in elke Lubbeekse brievenbus, met de expliciete vraag om over te schrijven, 

hierop is wel degelijk respons geweest met een stijging van € 4539 tov 2019. 

➢ Ook dit jaar is er een politieke actie gehouden aan de beide Lindense basisscholen. De ludieke actie 

– uitdelen van groeibiljetten - bestond er in om mensen aan te sporen tot het duurzaam investeren in 

een betere wereld. 

Wat betreft de nationale trend is het nog te vroeg om resultaten mee te geven. Navraag bij de persverant-

woordelijke leert dat wellicht het resultaat van 2019 kan/zal geëvenaard worden. 

Op provinciaal niveau is Lubbeek al jaren koploper uitgedrukt in  inkomsten per inwoner (2019: € 2,46/in-

woner), wat een sterk element is in eventuele discussies over budgetten met de politieke afgevaardigden. 

In Binkom hebben enkele mensen het plan opgevat om van volgend jaar af opnieuw een gedragen omhaling 

te organiseren. 

De 11-groep evalueert deze campagne in het voorjaar. 

Reacties-interventies ALV: de discussie verlegt zich deels naar het publiceren van artikels in het infoblad. 

➢ In het verleden was er steeds ruimte voorzien voor deze campagne, maar het CBS heeft dit jaar de 

boodschap gegeven dat er sinds dit jaar geen publicatieruimte meer gereserveerd wordt voor de lid-

organisaties van de GRIS, mogelijk wel voor de GRIS zelf. Alleszins is meegedeeld dat de redactie-

raad elk artikel naziet en dit dan goedkeurt of niet. Criteria zijn ons niet bekend.  

➢ Het parochieblad (in elke deelgemeente) biedt een alternatief om artikel met initiatieven en resulta-

ten te plaatsen.  

➢ Reactie door de schepen: 

o Hij wil corrigeren dat het niet opnemen van artikels van – gelijk welke – organisaties geen 

beslissing was van het CBS, maar dat dit een mededeling betreft van de redactieraad. Deze 

mededeling is door het CBS enkel bevestigd. 

o De 11.11.11-campagne haalt meer op dan wat de gemeente aan subsidies voorziet voor de 

ganse werking van de GRIS. Gaat dit bedrag volledig naar 11.11.11 nationaal? Of kan de 11-

groep Lubbeek zelf beslissen voor welke doeleinden dat bedrag gebruikt wordt -  bijvoor-

beeld naar een zelf gekozen project binnen 11.11.11? Dit laatste zou een (symbolische) 

meerwaarde betekenen voor Lubbeek zelf. 

➢ Antwoord ALV:  

o Het is de kracht van de 11.11.11-acties om net geen gemeentelijke return te beogen, maar 

voort te bouwen op, en mee te werken aan, de internationale context die de koepel 11.11.11 

beheert. 

o GRIS-leden steunen verschillende projecten, waarvoor ze zelf acties ondernemen om finan-

cies te vergaren, of hiervoor subsidies aan te vragen, maar ze krijgen vanuit de gemeente ook 

maar een ‘beperkte’ tegemoetkoming. 11.11.11 kiest voor langdurige structurele initiatieven, 

niet voor een versnippering op gemeentelijk niveau. Deze info is terug te vinden op de web-

site van 11.11.11. 

o 11.11.11 steunt ook vierdepijlers, hetzij via subsidies, opleidingen of logistiek. 

o Communicatie hoeft niet enkel via het infoblad, verspreiding kan ook via websites of face-

book van de verschillende organisaties of van de deelgemeentes. Anderzijds moet het sche-

pencollege toch kunnen beslissen om het infoblad wat uit te breiden om organisaties de kans 

te geven artikels te plaatsen. 11.11.11 had bijvoorbeeld in het verleden recht op één 
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bladzijde. De ambtenaar verduidelijkt dat de communicatiedienst beslist heeft om aan geen 

enkele vereniging publicatieruimte te voorzien.  

o De GRIS zelf kan een artikel aanleveren, maar de beslissing tot publicatie wordt ad hoc ge-

nomen, tenzij het gaat om activiteit in samenwerking met de gemeente zoals de H-eerlijke 

markt. Een globaal artikel over de bekomen projectsubsidies zou bijvoorbeeld wel kunnen, 

maar niet voor een individueel project. 

o De suggestie om artikels aan te bieden door een adviesraad wordt opgepakt, en zal opnieuw 

voorgelegd worden aan zowel de communicatiedienst als aan het CBS. Deze suggestie wordt 

door de schepen gedragen. Bovendien kan deze vraag ook voorgelegd worden bij de oprich-

ting van het vrijetijdsplatform. 

Transitie Lubbeek: 

Uiteenzetting door Liesbeth Smeyers. 

Transitie is ontstaan op initiatief van Jeanneke Vandeven op moment dat zijn in Lubbeek kwam wonen. Zij 

was reeds actief bij Transitie Vlaanderen van waaruit ze heel wat enthousiasme en deskundigheid meebracht. 

De basis om de Transitiegroep te starten was een klankbordgroep die de nulmeting CO2  door VITO die  - in 

kader van het burgemeestersconvenant dat gemeente Lubbeek ondertekende – organiseerde, waaruit bleek 

dat in Lubbeek de grootste uitstoot van CO2  kwam door de huishoudens en het vervoer. Daarop werd beslo-

ten dat sensibilisering nodig was, niet individueel, maar via samenwerking met de lokale gemeenschap. 

Transitie is dus een groep mensen die lokaal werkt aan oplossingen voor de klimaatveranderingen door ge-

bruik te maken van de veerkracht van de samenleving. In Lubbeek mikt men vooral op een viertal thema’s: 

➢ activiteiten en initiatieven voor het grote publiek: meest bekend zijn de ‘Repaircafés’(twee maal per 

jaar), met hersteltafels voor klein elektro, fietsenatelier, messen slijpen, hout lijmen, kledij herstellen 

- ruilen van kledij, zaden, planten en struiken – workshops (bijvoorbeeld insectenhotel of vogelkast-

jes maken) – naaicafé enz. Er wordt telkens gezocht naar samenwerking met andere middenveld- of 

lokale organisaties. 

➢ Concrete acties: zijn eigen (kleine) acties die verandering teweeg brengen zoals een snoeptuin (bes-

senstruiken naast de BIB, of in de tuin van Sint-Bernard) of zaadbommen. Autodelen: Jeanneke had 

een autodeelgroep gestart maar deze is nu door omstandigheden gestopt. Om dit ter hervatten moeten 

o.a. de contracten nagekeken worden. 

➢ Sensibilisering:  

o filmavonden (in samenwerking met anderen)  

o Ecocomedy met Steven Vromann (o.a. in samenwerking met GRIS) 

o Aanwezigheid op publieke activiteiten zoals de wereldmarkt of de H-eerlijke markt, soms 

met een of andere interactieve actie. 

o Energiecoöperatie: vindt zijn oorsprong enkele jaren geleden tijdens een infoavond over bur-

gerenergiecoöperaties, maar in 2019 is een doorstart gehouden samen met Start-up Sint-Ber-

nard en enkele individuele burgers. Door contact met Ecoob (energiecoöperatie van Oost-

Brabant) is een Lichtgroep Lubbeek opgericht die op zoek gaat naar goede daken voor een 

eerste project. In een verder stadium zou ook een sociale insteek overwogen worden. 

➢ Structuur en beleidswerk: 

o Op gemeentelijk niveau: Transitie was lid van de cultuurraad (die nu in transitie is), ze nam 

actief deel aan de klankbordgroep van het burgemeestersconvenant, ze zaten in de klimaat-

groep Lubbeek en nemen sinds kort deel aan de GRIS omwille van de link met duurzaam-

heid en sociaal rechtvaardige klimaattransitie. In 2018 kreeg Transitie de titel Duurzame 

Held. 

o Provinciaal, Vlaams, federaal niveau: is niet echt beleidswerk maar ze nemen deel aan kli-

maatbetogingen, aan provinciale klimaatdagen of aan allerhande klimaatactiviteiten. 

Tot slot droomt Transitie van nog meer medewerkers. Info is te vinden op facebook, op hun website 

www.transitielubbeek.wordpress.com, via mail naar transitie.lubbeek@gmail.com.  

http://www.grislubbeek.be/
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Los van Transitie, maar vanuit de Werkgroep Warm Lubbeek had Liesbeth - in normale vergaderom-

standigheden - iedereen een kaartje willen overhandigen met dank voor het leveren van een waardevolle 

bijdrage aan een warm Lubbeek. Dit is het kaartje! 

 

De voorzitter dankt Liesbeth voor dit overzicht, en geeft aan dat deze presentatie voorzien was als inlei-

ding op de vraag van Transitie om lid te worden van de GRIS. Hoewel ze op de lijst staat is Transitie nog 

niet officieel lid. De GRIS houdt zich ook sterk bezig met de SDG’s rond duurzaamheid of met de 

thema’s van verschillende ontwikkelingsorganisaties die vaak verwijzen naar klimaat, vandaar is het een  

evidentie dat Transitie lid kan zijn van de GRIS. 

De ALV is unaniem akkoord. 

1. Goedkeuring verslag ALV 16 september 2021: 

Het verslag wordt unaniem goedgekeurd.  

2. GRIS-BIB-actie: tentoonstelling ‘Internationale Solidariteit in Lubbeek’, en openingsavond: 

De werkgroep die samengesteld werd na de vorige ALV heeft goed en efficiënt gewerkt onder de strakke 

en deskundige leiding van Chris. Dit heeft geleid tot een gedragen concept, waarbij Chris de contactper-

soon is met de gemeente en de bevoegde schepen en administratie. Een deel van de opdrachten en finan-

ciering wordt door de gemeente gedragen, een ander deel is voor de GRIS zelf. 

De definitieve titel is: ‘Lubbeek reist solidair de wereld rond’. 

De flyer beschrijft de reis langs de verschillende projecten op de drie continenten, een idee van Astrid. 

Deze flyer en de tekst voor het infoblad van januari-februari zijn door de communicatiedienst goedge-

keurd. De BIB verstuurt de uitnodiging op 20 december, eventueel met een herhaling op 10 januari naar 

de eigen mailinglijst en naar de voorzitters van de Lubbeekse verenigingen. Daarnaast zijn affiches en 

flyers klaar om in handelszaken uit te hangen, en verschijnt informatie op de gemeentelijke website en 

facebookpagina, alsook op de GRIS-website en via Uit-in-Vlaanderen. GRIS-leden kunnen zelf de elek-

tronische flyer verspreiden. Deze kosten worden door het budget van de BIB gedragen. 

Openingsavond: de aanwezigheid van Els Hertogen is bevestigd, zij brengt een presentatie van haar boek 

(Van Liefdadig naar rechtvaardig). Tijdens de receptie - die nadien door de BIB wordt aangeboden – 

houdt Els een signeersessie en is er mogelijkheid om het boek te kopen. De volledige organisatie van het 

openingsmoment is in handen van Chris, zowel de inschrijvingen als het bewaken van het toegelaten 

aantal personen, rekening houdend met het maximum van zestig aanwezigen en uiteraard met de gel-

dende Coronamaatregelen. 

Tentoonstelling zelf: duidelijke afspraken zijn – alweer op basis van de ervaring van Chris – gemaakt. In 

totaal zijn veertig panelen beschikbaar. De GRIS zal beneden naast de trap zijn plaats krijgen, SIAL 

krijgt een aparte plaats, Amnesty zal de bestaande ‘schrijftafel’ gebruiken, alle andere projecten (over de 

drie continenten) staan op de bovenring in volgorde van de reis, De concrete opstelling (formaat, tekst, 

foto’s, titels, logo’s) is afgesproken en goedgekeurd. Ten laatste 24 december moet eventueel drukwerk 

aan Johan bezorgd worden om te laten kopiëren bij copycenter Veugelen. 

Er is – alweer een ontwerp van Astrid – een roll-up gecreëerd en besteld. Het logo van de GRIS is hierbij 

verwerkt in de SDG-ring. 

http://www.grislubbeek.be/
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Brochure/catalogus (met de brochure van de tentoonstelling rond prentkaarten als voorbeeld): aan alle 

lidorganisaties, ook die niet tentoon stellen, is gevraagd om – alweer volgens strikte afspraken - een 

tekst, foto’s en voorbeeld van lay-out te bezorgen. De brochure wordt op A5 gedrukt. Deze brochure kan 

door bezoekers worden meegenomen, maar is dus eveneens een globale voorstelling van de GRIS-wer-

king. Ten laatste 24 december moet alles bij Johan bezorgd worden, de brochure wordt besteld bij druk-

kerij Nelma, die op basis daarvan een finale lay-out van maakt. Er worden 250 exemplaren gedrukt. 

(ter info: deze afspraken zijn na de ALV nog verfijnd en meegedeeld). 

Andere afspraken: 6 januari: volgend overleg met de werkgroep, 18 januari: uiterlijke datum bezorgen 

tentoonstellingsmateriaal, 19 januari wordt door een beperkt aantal mensen (om de uniformiteit te beko-

men) de tentoonstelling opgezet. 

De voorzitter roept de leden die niet aan de tentoonstelling deelnemen op om ook een tekst aan te leveren 

voor de brochure. 

3. Financies:  

a. Subsidies voor Noordactiviteiten: 

i. Aanvraag 11-groep Lubbeek: uitgaven acties 2021, totaal € 352,25 

➢ Sabam voor Sint Maartensvuur en Pellenberg buurt: telkens € 67 

➢ Kost campagnemateriaal: € 97  

➢ Drukwerk: € 108 

➢ Politieke actie: € 13,25 

De ALV keurt deze aanvraag goed. De voorzitter bezorgt een advies aan het CBS. 

ii. Tentoonstelling GRIS-BIB:  

1. Roll-up: minder dan € 100: wordt betaald door eigen GRIS-subsidie. 

2. Brochure: zal ongeveer € 300 kosten, afhankelijk van de tijd die de drukker be-

steedt aan de lay-out (aan € 45/uur). Het Dagelijks bestuur stelt voor om – bij 

uitzondering - als GRIS een subsidieaanvraag in te dienen bij het budget van 

2021. Deze vraag is al naar het CBS verzonden. 

b. Besluit college sponsoring Refugee Walk 2021: 

Cfr. aanvraag twee deelnemers op de vorig ALV. Deze aanvraag – door de GRIS positief geadvi-

seerd - werd overgemaakt aan het CBS. Het college geeft volgend gemotiveerd antwoord: 
Het college heeft de aanvragen voor de Refugee Walk afgekeurd met de 

volgende motivering: 

Het college beslist om geen 100 euro sponsoring toe te kennen aan de 

deelnemers van de Refugee Walk met als motivatie dat de collegeleden 

niet akkoord gaan met sommige doelstellingen van Vluchtelingenwerk 

Vlaanderen. Specifiek wordt opgemerkt dat de gesponsorde bedragen 

onder meer gebruikt worden voor het opstarten van beroepsprocedures 

voor uitgeprocedeerde vluchtelingen tegen de Belgische staat. Het 

college acht het niet opportuun om dergelijke initiatieven te finan-

cieren met publieke middelen.  

Op volgende webpagina van Vluchtelingenwerk Vlaanderen wordt dit 

vermeld: www.vluchtelingenwerk.be/lobbywerk.  

Reactie ALV op deze motivatie: 

➢ Een geschreven en gemotiveerd antwoord op het niet navolgen van het advies van de GRIS 

is toch een vooruitgang tov 2019 en 2020. Het negatieve antwoord verrast niet en was door 

de schepen al aangekondigd. 

➢ Hoewel het CBS het recht heeft om de aanvraag te weigeren, is deze motivatie/argumentatie 

zeer bizar in zijn verantwoording: de bladzijde waar naar verwezen wordt, spreekt nergens 

over ‘procedures tegen de Belgische staat’. Op die website staat letterlijk: We evalueren het 

asielbeleid van de regering, formuleren voorstellen voor verbetering en zetten zo nodig zelf 

juridische stappen om de rechten van deze mensen te beschermen. 

http://www.grislubbeek.be/
http://www.vluchtelingenwerk.be/lobbywerk
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Het ondernemen van juridische stappen om rechten te beschermen is volstrekt legitiem en 

gebeurt in nagenoeg alle organisaties. Er staat ook nergens dat juridische stappen tegen de 

Belgische staat worden genomen. 

➢ Men verwijst naar het verslag van de vorige ALV, waarin de sponsoring voor de Refugee 

Walk werd verduidelijkt: Sponsoring van de Refugee Walk gaat naar het project ‘startpunt’, 

waar vluchtelingen die hier toekomen een eerste juridisch advies en wat basisinformatie 

over opvang krijgen. Daarnaast is er een project ‘Ananas’ voor jongeren, met het accent op 

bewustwording, zelfredzaamheid en dergelijke. Dit zijn projecten die geen subsidies ontvan-

gen en waar dus giften voor nodig zijn, hoewel Vluchtelingenwerk voor zijn algemene wer-

king nog andere subsidies ontvangt. Specifiek aan het startpunt is de toestand momenteel 

schrijnend op alle gebied en is er nagenoeg geen mogelijkheid tot juridische ondersteuning. 

➢ De schepen heeft momenteel geen antwoord, maar zal die argumenten meenemen naar het 

CBS bij een volgende aanvraag voor de Refugee Walk. 

Ondanks het feit dat deze discussie alweer eindigt in een dovemansgesprek, ziet de voorzitter 

toch weer enige uitnodiging om onze argumenten in het Dagelijks Bestuur door te nemen.  

Suggestie: misschien is het zinvoller om te zorgen dat volgend jaar honderd deelnemers mee 

stappen – over kortere afstanden bijvoorbeeld -om zo een sterk signaal te geven aan het bestuur. 

c. Overzicht uitgaven 2021 en resterend budget: 
 

Budgetpost Budget uitgegeven rest 

Sensibilisering (Heer-

lijke markt) 

3500 3259,73 240,27 

GRIS zelf 200 (eigen beheer GRIS)  

Sponsoring 1200 0 1200 

Projectsubsidies 14800 14800 0 

Noord-activiteiten 2300  301,15 
AFF  796,6  

Amnesty 2020 en 2021  550  
11-groep  352,25  

Brochure BIB  300  

totaal 22000 20058,58 1741,42 
 

De bedragen voor de Noord-activiteiten (behalve AFF) moeten door de financiële dienst nog be-

taald worden, uiterlijk na goedkeuring op het CBS van 13 december. 

De niet opgebruikte budgetten worden in 2021 toegevoegd aan de projectsubsidies, dat totale be-

drag wordt dan begin januari overschreven. 

d. Overzicht betalingsbewijzen PS 2021 en aanvragen PS 2022: 

i. PS 2022: er zijn finaal 13 aanvragen, het Dagelijks bestuur zal advies uitbrengen, waar no-

dig wordt bijkomende informatie opgevraagd. 

ii. PS 2021: nagenoeg alle betalingsbewijzen zijn bezorgd, op Fifala, Handicap International 

en Nicamigos na maar dat komt in orde. 

Er blijft onduidelijkheid over de betalingsbewijzen die al dan niet beantwoorden aan wat ver-

wacht werd. Van volgend jaar af is een overschrijving naar een plaatselijke organisatie niet 

in orde, wel in orde zijn betalingsbewijzen (factuur, kasticket, …) die uitgaven in het part-

nerland staven, minimaal voor het bedrag dat voor de projectsubsidie toegekend is. 
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4. Evaluatie AFF, duurzame gemeentes, H-eerlijke markt: 

Wordt wegens tijdsgebrek uitgesteld. 

5. Opvolging lidorganisaties:  

a. Kisangani: 

‘Ik leef in het mooiste land ter wereld’ is een biografische schets van Hugo Gevaerts, vader van 

Wouter, maar tevens oprichter van Kisangani vzw. Het voorwoord is van Walter Zinzen. Het 

boek kost € 20 zonder verzendingskosten, de volledige opbrengst gaat naar het project.  

b. Keten van hoop: 

Op dit moment is een team werkzaam in Lubumbashi, maar ze ondervindt vele problemen om 

terug te keren, want de vlucht moet over Ethiopië waar zeer veel rellen zijn. 

Half december verstrekt een nieuwe missie naar Kinshasa, dus ook in Coronatijden primeert het 

werk ter plaatse nog altijd. Voor zover het technisch kon is ook digitaal vanuit België ondersteu-

ning en opleiding gegeven. 

c. Anita Huybensstraat: 

Twee jaar geleden heeft Groen een voorstel ingediend om een Anita Huybensstraat te creëren in 

Lubbeek, deze is goedgekeurd, maar nog niet uitgevoerd. Het is wachten op een nieuwe straat 

om deze naam toe te kennen. 

6. Vrijetijdsplatform: 4 december:  

Is afgelast omwille van Coronamaatregelen, een nieuwe datum is nog niet gekend. Anderzijds waren er 

zeer weinig inschrijvingen, een nieuwe stimulans is nodig.  

7. Fairtrade-trekkersgroep: Saskia verhuist: 

De trekkersgroep heeft in 2020 en 2021 nauwelijks vergaderd, op het invullen van de fair-0-meter na. 

De vraag is of er eigenlijk nog een trekkersgroep is, bovendien verhuist Saskia en zal dus geen deel meer 

uitmaken van de trekkersgroep en neemt ontslag uit de GRIS. 

8. Halfwegevaluatie en jaarverslag 2021: 

a. Halfwegevaluatie: de GRIS heeft de gewoonte om halfweg de legislatuur een evaluatie te maken 

en/of bedenkingen te maken voor onszelf of naar de politiek. Wordt verplaatst naar de volgende 

ALV. 

b. Jaarverslag 2021: oproep om dit in te dienen tegen eind december. 

9. Varia en data: 

a. Startvergadering AFF: donderdag 13 januari 2022 

Wie een project wil voorstellen kan dit melden. Zijn nog niet aan bod gekomen: Keten van hoop, 

Amnesty, Handicap International, Palestijnse circusschool, Domestic workers.  

Suggestie voor Coronatijden: een film hoeft niet echt live vertoond te worden, maar kan ook ge-

download worden en digitaal vertoond worden. Kan nagevraagd worden bij AFF zelf. 

b. Openingsavond tentoonstelling: vrijdag 22 januari 2022 

c. ALV donderdag 31 maart 2022 

 

 

 

Verslag: Guy Sprengers 
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